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REUNIÓ MULTITUDINàRIA
La sala institucional de la Casa de la 
Vila va quedar petita per assistir a la 
presentació del grup, el dia 2 de març

Un nou col·lectiu lluita perquè la devolució 
del pis sigui suficient per liquidar el deute  
El grup s’ha creat sota la cobertura legal de la Favmir i recollint l’experiència de ciutats com Barcelona, l’Hospitalet o Cerdanyola

PLATAFORMA D’AFECTATS PER LES HIPOTEQUES

La portaveu de la plataforma 
d’afectats per les hipoteques de 
Montcada i Reixac, Elisa Díaz, 
assegura que a Espanya “existeix 
la cadena perpètua: són les hipo-
teques, en el moment que hi ha 
un problema per pagar-les estàs 
condemnat de per vida”. Amb la 
seva experiència com a afectada 
directa –té al damunt una ordre 
de desnonament per al 8 de març– 
com a membre de la plataforma de 
Barcelona i sota el paraigües de la 
Federació d’Associacions de Veïns 
del municipi (Favmir), aquesta 
montcadenca ha liderat la creació 
al municipi d’un col·lectiu que llui-
ta per modificar la llei, acabar amb 
els desnonaments i promoure que 
les entitats financeres apliquin la 
dació quan els hipotecats no po-
den assumir els pagaments, un sis-
tema que consisteix a què el banc o 
caixa s’apropiï de l’habitatge i que 
l’antic propietari s’hi quedi a viure 
en règim de lloguer –el Ple de ge-
ner de l’Ajuntament de Montcada 
i Reixac va aprovar per unanimitat 
una moció a favor de la dació. 

Recentment, alguns jutges catalans 
i navarresos han dictaminat que el 
deute de l’impagat es liquidi quan 
el banc o caixa es quedi amb l’habi-
tatge, una resolució que les entitats 
financeres han recorregut “perquè 
la dació no els interessa i acaba 
amb el triple negoci que suposa 
donar una hipoteca: quan l’ator-
guen, en la subhasta i en la pos-
terior venda de l’habitatge que 

es queden”, indica Díaz, qui asse-
gura que  Espanya és l’únic país on 
els bancs tenen aquest poder. La 
portaveu de la plataforma demana 
el suport de tota la ciutadania en-
tenent que “afectada és qualsevol 
persona que signa una hipoteca, 
ho fa en unes condicions perso-
nals i laborals determinades i a 
un tipus d’interès concret que 
poden canviar radicalment per-
què es quedi sense feina o per-
què pugi l’euríbor”. 

Segons les dades aportades pel 
col·lectiu, del Consell General 
del Poder Judicial, entre el 2007 
i el 2011 es podria arribar a les 
500.000 execucions hipotecàries a 
Esapnya. En aquest procés, les fa-
mílies s’enfronten a la pèrdua de la 
seva vivenda arran una demanda 
del banc –també pot afectar la fa-
mília si n’és avalista– que culmina 
amb la subhasta de l’immoble. Si 
aquesta queda deserta, que és el 
sol passar, amb l’actual llei l’enti-
tat bancària s’adjudica el 50% del 
valor de la taxació de l’habitatge i 
continua reclamant al propietari el 
pagament del deute restant, a més 
dels interessos i els costos judicials. 

Primera assemblea. La primera 
reunió del col·lectiu, que va servir 
com a presentació oficial, va tenir 
lloc el 2 de març a la sala institucio-
nal de la Casa de la Vila, que es va 
quedar petita davant la massiva as-
sistència de persones. El grup dóna 
suport als afectats en tres àmbits: 
l’aturada dels desnonaments, l’as-

sessorament jurídic i la sol·licitud 
d’ajuts a les administracions per 
als desnonats. La primera acció 
de la plataforma local serà el dia 
8 a les 11.30h, quan hi ha previst 
el desnonament d’Elisa Díaz, que 
viu al número 2-3 del carrer Duc 
Tetuán. “És important que vin-
gui el màxim nombre de perso-
nes per demostrar que no poden 
deixar al carrer una família”, va 
demanar la portaveu del nou col-
lectiu, qui va avançar que la prope-
ra reunió serà el dia 18, a les 18h, 
a l’Abi. “Aquest problema afecta 
a qualsevol persona que tingui 
una hipoteca”, va dir Díaz. Els in-
teressats a formar part del col·lectiu 
o rebre’n informació poden enviar 
un correu electrònic a l’adreça 
afectadoshipotecamontcada@hot-
mail.com o bé posar-se en contacte 
amb els seus membres a través de 
la xarxa social Facebook. 

Silvia Díaz | Montcada

El principal objectiu 
de la plataforma és 
que l’Estat modifiqui 
la llei hipotecària
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La portaveu de la plataforma d’afectats per les hipoteques, Elisa Díaz, amb la documentació del desnonament de casa seva, previst per al dia 8 de març

 “Les entitats financeres no som immobiliàries”

“Quan contractes una hipoteca 
estàs adquirint un producte amb 
unes condicions determinades 
i, fent un símil amb l’esport, a 
mig partit no pots canviar les re-
gles del joc”, ha expressat el di-
rector de zona de Sabadell-Vallès 
d’Unnim, Antoni Rodríguez-Car-
pio, qui, no obstant, assegura que 
en els darrers 4 anys, arran la crisi, 
“hem dut a terme noves fórmules 
per adaptar-nos a les dificultats 
econòmiques dels hipotecats, re-
ajustant diferencials com mai”. 
Unnim té vigents a hores d’ara un 
total de 98.000 hipoteques, de les 
quals desnonaments considerats 
problemàtics només n’ha tingut 
una desena, segons Rodríguez 
Carpio. “Per a nosaltres no és 
cap solució quedar-nos amb un 
pis, no pretenem generar un parc 
immobiliari, la nostra funció és 

vendre i comprar diners”, indica el 
representant d’Unnim, qui també 
ha explicat que l’entitat financera, 
en casos extrems, ha liquidat un 
deute a través de la dació, però 
“abans d’arribar a aquest extrem 
recomanem el propietari que ven-
gui el seu habitatge per l’import 
que se l’està reclamant”

Petició a l’Ajuntament. La platafor-
ma d’afectats per les hipoteques 
promou accions de caire reivin-
dicatiu però també insta les ad-
ministracions a fer tot el possible 
per donar suport els afectats. En 
aquest sentit, el col·lectiu demana 
al consistori que, entre d’altres, 
treballi en la línia de poder oferir 
a les persones que s’han quedat 
al carrer pisos socials amb un llo-
guer adaptat a les seva situació 
econòmica | SD

Amb la llei actual, el 
desnonat s’enfronta a 
un deute de per vida 
amb l’entitat bancària
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Notícies BALANÇ DEL MANDAT
El primer tinent d’alcalde, Joan 
Maresma (CiU), centra la mirada en 
les conseqüències locals de la crisi

pàg. 11

laveu.cat/noticies

ESTUDI DEL SOROLL
El consistori fa medicions 
per avaluar la contaminació 
acústica a Can Sant Joan

pàg. 9

 

‘Montcada neta’ és la nova cam-
panya de sensibilització en matè-
ria de civisme que l’Ajuntament 
ha posat en marxa amb l’objec-
tiu d’implicar la ciutadania en el 
manteniment dels carrers i en la 
millora de la via pública. “Hem 
d’acabar amb la brutícia, les 
pintades, els residus i els mobles 
vells abandonats al carrer; hem 
de generar entre la ciutadania 
un sentiment de pertinença i de 
respecte per l’entorn”, va desta-
car el 25 de febrer l’alcaldessa de 
Montcada i Reixac, M. Elena Pé-
rez (PSC), durant la presentació 
oficial de la iniciativa, a la plaça 
Joanot Martorell.
 

L’edil va indicar que el punt de 
partida de la proposta és el Pla 
Estratègic, que té dues línies de 
treball adreçades a desenvolupar el 
compromís cívic de la ciutadania, 
afavorir el civisme actiu en el marc 
de la corresponsabilitat ciutadana i 
realitzar actuacions preventives. 
La campanya es concep com un 
treball transversal de totes les re-
gidories del consistori, especial-

ment Educació i Serveis Munici-
pals. “L’educació sobre civisme 
s’ha de transmetre a les escoles, 
perquè els infants tinguin clar 
des de ben petits el significat 
d’aquest concepte”, va indicar 
l’edil, qui també va apuntar que 
l’empresa encarregada de la neteja 
viària i la recollida d’escombraries 
al municipi, Fomento de Construc-
ciones y Contratas (FCC), s’ha 
reforçat amb tres treballadors més, 
un camió de recollida i un altre es-
combriaire i ha instal·lat 10 conte-
nidors soterrats més a Mas Duran. 
Els equips amb què treballa l’FCC 
s’han retolat amb els motius de la 
nova campanya. A tot això s’ha de 
sumar la incorporació de 8 agents 
cívics a través dels plans d’ocupa-
ció i el projecte ‘Treball als barris’ 
de la Ribera. “No fem la campa-
nya perquè hàgim detectat més 
problemes de civisme, sinó per 
eradicar els ja existents i evitar-
ne més”, va dir l’alcaldessa.

Aportacions veïnals. La presentació 
de la campanya va comptar amb la 
presència de representants munici-
pals i d’algunes AV. Els líders veï-
nals han valorat positivament que 
l’Ajuntament hagi posat en marxa 
una iniciativa per fomentar el civis-
me. “A la meva zona he detectat 
que la gent té ara menys cura 
amb els excrements dels gossos, 
aquestes accions s’han d’eradi-

car”, va dir el president de l’AV de 
Montcada Vella, Adolfo de Dios. 
“La campanya està molt bé, 
però s’hauria de fer especial in-
cidència en els col·lectius d’im-
migrants, que potser no tenen 
clar els nostres conceptes de 
civisme”, va apuntar Antonio 
Cabanillas, en representació de 
l’AV la Ribera. El president de la 
Federació d’Associacions de Veïns 
de Montcada i Reixac (Favmir), 
Antonio Cera, va apuntar que 
“es podria aprofitar també per 
aprofundir en com fer correcta-
ment el reciclatge”.

L’Ajuntament engega una campanya 
per potenciar el civisme a la via pública
Silvia Díaz | Montcada

CONVIVÈNCIA

‘Montcada neta’ pretén que la ciutadania prengui consciència de la necessitat de mantenir nets els carrers i respectar l’entorn
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L’alcaldessa va presentar la campanya amb el regidor de Serveis Municipals, Sergio Hermoso (PSC), i el cap de zona d’FCC, Joan Carles Pérez 

Els protagonistes de la campanya 
comunicativa que es pot veure ja 
al mobiliari urbà són un gos i dos 
infants, la Mirneta i el Mirnet –els 
dos ninots de la fotografia–, que 
també apareixen a la nova reto-
lació dels camions i dels carros 
dels escombraires que fan la ne-
teja de la via pública i la recolli-
da de residus. Triar la imatge de 
dos nens respon a la voluntat de 
captar els infants com a trans-
missors dels missatges sobre 
convivència.  Per complementar 

l’acció, s’habilitarà una pàgina 
web, www.mirnets.com, i ja hi ha 
un espai a la xarxa social Face-
book | SD

Dos infants i un gos, protagonistes de la iniciativa

L’FCC ha ampliat els 
seus efectius en tres 
treballadors, un nou 
camió i 10 contenidors
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El conseller de Salut, Boi Ruiz, va 
confirmar l’1 de març a les alcaldes-
ses de Montcada i Reixac, M. Ele-
na Pérez; Cerdanyola, Carme Car-
mona, i Barberà, Ana del Frago, i a 
l’alcalde de Ripollet, Juan Parralejo, 
que el projecte per a la construcció 
de l’Hospital Ernest Lluch no es 
pot licitar per motius pressuposta-
ris. El contingut de la reunió s’ha 
donat a conèixer a través d’una 
nota conjunta de tots els edils so-
cialistes en què fan constar que, 
malgrat tot, “per al departament 
de Salut l’equipament també és 
prioritari” i que, si s’aconsegueix 
reduir el dèficit, se’n podrà tornar a 
parlar a finals de 2012. 
Mentrestant, Ruiz ha apuntat la 
realització d’algunes actuacions, 
com estudiar quins són els princi-
pals serveis que utilitzen els ciuta-
dans dels quatre municipis al Taulí 
i a la Vall d’Hebron –actuals hos-
pitals de referència de Cerdanyo-
la, Ripollet, Montcada i Reixac i 
Barberà del Vallès– amb l’objectiu 
de realitzar una reordenació de la 

cartera dels recursos sanitaris al 
territori. Segons la nota dels alcal-
des, la proposta del conseller va 
en la línia de “guanyar eficièn-
cia” i respon a la conjuntura eco-
nòmica que fa que, en opinió de 
Ruiz, sigui insostenible continuar 
amb l’actual sistema sanitari.

Protesta de la Plataforma. Mentre 
el conseller es reunia amb els alcal-
des, representants de la Plataforma 
en Defensa de la Sanitat Pública 
formada per ciutadans dels mu-
nicipis potencialment beneficiaris 

de l’equipament es manifestaven a 
la porta de la Conselleria per rei-
vindicar la construcció immediata 
del centre i exigir que sigui de titu-
laritat i gestió pública. El col·lectiu 
s’oposa a la paralització del pro-
jecte i critica que els alcaldes vul-
guin ara desbloquejar un procés 
que fa anys que s’allarga. “Aquest 
hospital –diu el comunicat de la 
Plataforma– és més necessari 
que mai i cal un compromís 
polític dels governs locals que 
vagi més enllà de les eleccions 
municipals”.

Pilar Abián | Redacció

El conseller confirma que l’Hospital 
s’ajorna per motius pressupostaris
Boi Ruiz proposa als alcaldes reordenar els actuals serveis per millorar la seva eficiència

SANITAT ACCÉS AL CENTRE

També es projecta una passera volada al carrer Joaquim Castellví

Inici dels estudis tècnics 
per ampliar la passarel·la

La segona setmana de març es fa-
ran proves tècniques a la passarel·la 
dels Hermanos amb la finalitat de 
valorar la possibilitat d’ampliació 
de la plataforma i de canviar el terra 
de fusta per solucionar els proble-
mes que s’ocasionen en moments 
de baixa temperatura i de pluges, 
quan la superfície es torna lliscant. 
L’estudi, que assumirà l’Àrea Me-
tropolitana de Barcelona (AMB), 
ha estat encarregat a la mateixa 
empresa que la va construir a final 
de la dècada dels 90. Els tècnics 
avaluaran l’estat de les pilones i de 

l’estructura metàl·lica, així com el 
de la fusta i les baranes. 

Passera a Joaquim Castellví. Amb 
l’objectiu de millorar l’accessibi-
litat al centre del nucli urbà des 
del barri de la Font Pudenta el 
departament de Politíca Territorial 
està duent a terme la redacció del 
projecte de construcció d’una pas-
sera volant sobre del riu Ripoll al 
lateral del carrer Joaquim Castellví. 
L’amplada de l’única vorera que 
hi ha no arriba als 90 centímetres 
i, a més, queda al costat d’un vial 
força transitat.

Pilar Abián | Redacció

El paviment de fusta de la passarel·la es torna lliscant amb les gelades i les pluges
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Membres de la Plataforma en Defensa de la Sanitat Pública protestant davant de la Conselleria
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El Ple de l’Ajuntament, reunit el 
24 de febrer a la Casa de la Vila, 
va aprovar per unanimitat una 
moció a petició de l’Associació 
de Discapacitats de Montca-
da i Reixac (Adimir) per tal 
d’incentivar que es facin políti-
ques en suport als discapacitats. 
Un dels acords recollits al docu-
ment és instar el Departament 
d’Ensenyament de la Generali-
tat a implantar a la ciutat el pla 
d’acció de l’educació inclusiva 
que, sota el lema ‘Aprendre junts 
per viure junts’, té com a objectiu 
que al 2015 el 70% de l’alumnat 
amb necessitats educatives espe-
cials estigui escolaritzat en cen-
tres ordinaris. 
Els cinc grups municipals al con-
sistori –PSC, CiU, ICV-EUiA, 
PPC i Esquerra– van lloar la tasca 
d’Adimir i van animar els compo-
nents de l’entitat a continuar tre-
ballant. Les forces polítiques tam-
bé van adquirir el compromís de 
fer tot el possible perquè la moció 
no quedi en paper mullat. “Hem 
fet un petit pas endavant cap 
a la Montcada inclusiva, però 
hem de seguir treballant”, va 
dir l’alcaldessa, M. Elena Pérez 
(PSC). En el torn de precs i pre-
guntes, la reponsable de relacions 
públiques d’Adimir, Ana Ballesta, 
va assegurar que “l’entitat treba-

llarà perquè la moció no quedi 
oblidada en un calaix”.

Àrea Econòmica. L’aprovació 
d’expedients de modificació de crè-
dit del pressupost del 2010 va cen-
trar bona part de la sessió plenària. 
En total, les partides modificades 
pugen a uns 600.000 euros, dels 
quals 400.000 es destinaran a pa-
gar factures del consum elèctric 
dels equipaments municipals i de 
l’enllumenat públic i la resta, a fer 
front a les operacions de crèdit que 
té l’Ajuntament. “Tenim uns di-
ners que no s’han gastat durant 

l’any passat i els utilitzarem per 
pagar les factures de la llum, 
que han experimentat un gran 
augment del preu”, va indicar 
el president de l’Àrea Econòmica, 
Joan Maresma (CiU). La propos-
ta només va comptar amb el vot a 
favor de l’equip de govern –PSC 
i CiU–, mentre que l’oposició va 
criticar durament la  gestió dels 
dos socis perquè considera que 
treballen sense planificació. En 
aquest sentit, el portaveu d’ICV-
EUiA, Josep M. González, va 
censurar el fet que “les regidories 
deixin de dur a terme algunes 

accions per estalviar i després 
s’utilitzin diners per pagar els 
rebuts de la llum”. Per la seva 
banda, la portaveu del PPC, Eva 
García, va lamentar que “l’equip 
de govern gestioni els diners de 
tots els ciutadans sense rigor”. 
Esquerra va recordar que durant 
el 2009 la despesa de la llum ja va 
ser de més de mig milió d’euros i 
que en el pressupost del 2010 no-
més es van reservar uns 300.000 
euros. “Com potser aquesta di-
ferència; no era un pressupost 
equilibrat?”, va crititar la porta-
veu municipal, Marta Aguilar.

PLE DE FEBRER

El consistori va aprovar una moció proposada per l’associació Adimir que va rebre el suport de tots els grups El Ple de febrer va aprovar prorro-
gar un any més les mesures excep-
cionals per flexibilitzar els termi-
nis de les llicències urbanístiques 
d’edificació, que continuen sent de 
tres anys per l’autorització de les 
obres i de cinc per a l’acabament 
dels treballs. El punt només va 
rebre el vot negatiu del PPC. En 
l’Àrea de Política Territorial, el 
consistori va tirar endavant amb 
el vot a favor de l’equip de govern 
l’aprovació provisional del pla es-
pecial d’assignació d’usos per a 
centre ramader a una finca de Ca 
n’Oller, a prop del cementiri de 
Collserola. L’oposició, que va vo-
tar en contra, va criticar el projecte 
perquè considera que s’amplia el 
sostre d’edificabilitat marcat per 
la normativa. La sessió també va 
donar el vistiplau a les dades del 
padró a 1 de gener, segons el qual 
Montcada té 34.265 habitants.

Arrelament social. En el capítol de 
mocions, el PPC en va presentar 
una en què demanava la possi-
bilitat que l’Ajuntament tingués 
la potestat d’emetre un informe 
negatiu sobre aquells nouvinguts 
que no compleixin les ordenan-
ces de convivència i que aquest 
document sigui tingut en compte 
en el cas d’un possible reagrupa-
ment familiar i arrelament social. 
La resta de grups es va oposar en 
considerar que la proposta és dis-
criminatòria.

El termini 
de llicències 
urbanístiques 
es prorroga 

Lloguer. Pis seminou a la Font Pudenta. 3 habi-
tacions, 2 banys, aparcament i traster. Tot exte-
rior i amoblat. 750 euros. Tel. 630605022.
Se vende. Cuna de bebé con colchón de látex. 
También se vende bañera de bebé. Teléfono 
626 16 28 78.
Se busca. auxiliar de clínica dental (titulada) 
jornada de tarda. Tel. 931806750. clinicamont-
cadapunt@gmail.com

En venta. Estufa de queroseno, barata. Tel. 679 
085 099. Llamar después de las 18h.
En venta. Bicicleta Torrot pleglable antigua hay 
que arreglar un freno (15 euros) y mesita rústi-
ca de metal con base de cristal (12 euros). Tel. 
600 308 360.
Grupo single. Vallés Unido. Si tienes ganar de 
pasarlo bien y conocer gente, si tienes entre 35 
y 50 años, atrevete, llama al 627 598 581.

Compro. Tebeos antics, còmics de súper herois, 
manga, llibres, àlbums de cromos i joguines en 
general. Interessats trucar al 630 930 616.
Pis en venda. Al passeig de la Font Pudenta. 
Amb ascensor, 3 habitacions, assoleiat. Preu: 
177.300 euros. Tel. 935 752 813.
Classes particulars. Llicenciat en Ciències Quí-
miques dóna classes. Tel. 687 826 761. Pepe.
En venta. Estufa de queroseno. Tel. 679 085 099.

Tel. 935 726 492anuncis gratuïts  

Sílvia Alquézar | Montcada

Integrants de l’associació Adimir van assistir al Ple amb cartells que reivindicaven l’educació inclusiva de les persones discapacitades
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El ple dóna un primer pas en favor de 
l’educació inclusiva dels discapacitats

Sílvia Alquézar | Montcada 

 

> Els alcaldes acorden potenciar el riu Ripoll

Una delegació de la Federació Intercomarcal d’Hostaleria i Restauració (FIHR) 
es va reunir a final de febrer amb el president de la Generalitat, Artur Mas, 
per explicar-li com, al seu parer,  està afectant al sector l’enduriment de la llei 
del tabac. “La trobada ens ha permès traslladar a Mas la nostra situació, 
afectada per la crisi i la nova regulació del tabac; necessitem l’ajut de 
l’administració per refer-nos, ja que som un sector estratègic de l’economia 
catalana”, ha manifestat el president de la FIHR i del Gremi d’Hostaleria del 
Vallès Occidental –amb seu a Montcada–, Enric Gené | LR

> La FIHR es reuneix amb Artur Mas

Els alcaldes dels municipis per on passen el riu Ripoll –entre ells, el de 
Montcada i Reixac– van signar l’1 de març un conveni per treballar-ne la 
diversitat biològica i el paisatge. Els consistoris implicats es comprometen 
a fer actuacions de manera conjunta per posar de relleu els diferents es-
pais naturals i patrimonials de la llera, tot buscant estratègies de treball 
en conjunt en qüestions de vigilància, comunicació, ordenances, residus i 
manteniment, entre altres | LR

L’Ajuntament està duent a terme la construcció d’una nova zona de lleure 
a Mas Duran. Concretament, l’espai està situat al solar delimitat pels ca-
rrers Salvador Dalí, Amadeu Vives, Marià Fortuny i l’avinguda d’Europa. 
Les obres consisteixen a col·locar jocs infantils i la creació d’un camí 
d’evacuació per als usuaris | SD

> Nova zona de lleure al sector de Mas Duran

06
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Des de l’1 de març ja no hi ha zo-
nes blaves d’aparcament ni al carrer 
Guadiana ni a l’avinguda de la 
Ribera, fruit del nou contracte de 
concessió del servei que ha estat 
adjudicat novament a l’empresa 
Opciones Viales. “Hem eliminat 
en total 46 places dels espais on 
hi havia menys rotació de vehi-
cles”, ha explicat la presidenta de 
l’Àrea Interna, M. Carmen Porro 
(PSC). En total, es mantenen 141 
aparcaments de pagament al cen-
tre de la ciutat –45 al carrer Ma-
jor, 13 a l’avinguda de la Unitat, 
18 al carrer Generalitat, 5 al carrer 
Colón i 60 a Jaume I. 
El nou contracte de gestió del ser-
vei també inclou la substitució 
dels parquímetres existents per tal 
d’incorporar la màxima seguretat 
en el pagament amb targeta i el 
lliurament per part de l’empresa 
de 3.000 tiquets d’estacionament 
gratuït d’una hora que el consistori 

cedirà a Montcada Centre Comerç 
perquè els reparteixi entre els seus 
clients. En els dos darrers anys 
l’Ajuntament ha lliurat un total de 
12.000 tiquets que caducaran quan 
entrin en funcionament els nous 
parquímetres. 

Alta ocupació. La zona blava es 
va posar en marxa al municipi 
l’any 2002 i, segons les dades fa-
cilitades per l’Ajuntament, el vo-
lum d’usuaris és elevat –durant 
l’últim trimestre de l’any passat 
54.602 vehicles van estacionar 
en alguna d’aquestes places. Tot 
i així, la seva implantació no va 
estar exempta de crítiques davant 
la manca d’aparcament en el sec-
tor. Per això, Porro considera que 
amb la supressió de 46 places “es 
dóna resposta també a les rei-
vindicacions del veïnat”. 
En nom del col·lectiu, ‘Montcada 
no a la zona blava’, Josep Tort ha 
matisat que “si bé aquesta mesu-

ra és un pas endavant, no satisfà 
plenament les nostres deman-
des”. Les peticions del grup van 
en la línia de reduir en un 25% els 
estacionaments de pagament, que 
els veïns propers a les zones blaves 
tinguin aparcament gratuït durant 
tot el dia i la instal·lació de parquí-
metres que reconeguin les matrí-
cules, un sistema que es fa servir 

a Granollers i que pretén que els 
propietaris dels vehicles no pu-
guin adquirir més d’un tiquet de 
zona blava, per evitar que el cotxe 
romangui en un estacionament 
rotatiu durant un termini llarg de 
temps. El col·lectiu també sol·licita 
que el control dels estacionaments 
el facin persones en situació d’atur 
o bé, discapacitats.

Pilar Abián | Redacció

Eliminades 46 places de 
pagament a guadiana i 
a l’avinguda de la Ribera

ZONES BLAVES

Des de l’1 de març, les places de zona blava del carrer Guadiana han passat a la història
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La remodelació de la plaça Roja, 
a la Font Pudenta, s’obre al públic 
oficialment el 13 de març. L’acte 
d’inauguració començarà a les 
11.30h amb un taller infantil de 
maquillatge. A continuació tin-
dran lloc els parlaments per acabar 
amb una exhibició de patinatge del 
grup d’escola Elvira Cuyàs i de la 
patinadora Rosa Pey. 
Les obres de millora d’aquest espai 
de 1.685 m2 van començar a mit-
jan de setembre del 2010 i han con-
sistit a crear una nova plaça elimi-
nant les barreres arquitectòniques i 
creant una zona central amb espais 
diferenciats, un d’estada amb ele-
ments ajardinats i l’altre, amb una 
pista de patinantge. El projecte, 
consensuat amb l’AV de la Font 
Pudenta-Muntanyeta, ha tingut un 
cost de 480.000 euros, amb una 
subvenció del Pla Únic d’Obres i 
Serveis (PUOSC) de la Generali-
tat. La plaça Roja és un pati d’illa 
al qual s’accedeix des del passat-
ge Hug de Montcada, delimitat 
pels blocs situats als números 30 
al 38 de l’avinguda de la riera de 
Sant Cugat i del 46 al 62 del ca-
rrer de la Font Pudenta. 

La plaça Roja 
s’inaugura el 
13 de març
Silvia Díaz | Redacció

És una mesura inclosa en el nou contracte de gestió del servei
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SOTERRAMENT DE LA LÍNIA DE PORTBOU 30 ANIVERSARI

L’exalcalde, Josep M. Campos, i l’exregidor del pSUC, Antonio Cazorla, rememoren la nit del 23F

“No estàvem disposats a perdre les 
llibertats que acabàvem d’assolir”

El diputat de CiU al Congrés i 
portaveu de la comissió d’infraes-
tructures, Pere Macias, va expres-
sar el 28 de febrer a la Casa de la 
Vila que, per accelerar el soterra-
ment de la línia de Portbou al seu 
pas per Montcada, “és fonamen-
tal que al juny estigui enllestit 
el projecte constructiu per tal 
que l’Estat hi destini una par-
tida als pressupostos del 2012”. 
El diputat també va avançar 
que, a petició de l’alcaldable de 
CiU, Joan Maresma, ha mantin-
gut contactes amb l’Adif sobre la 
creació d’un aparcament a la pla-
ça de la Pedra, a Can Sant Joan, 
com a compensació per la nau de 
logística que l’empresa ferroviària 

ha construït al barri. “Les nego-
ciacions van per bon camí”, va 
indicar el diputat. 

Treball per als joves. La intervenció 
de Macias va cloure la presentació 
oficial del web de l’alcaldable, www.
joanmaresma.cat, amb què CiU 
pretén interactuar amb la població 
–a través del correu electrònic i les 
xarxes Facebook i Twitter–, infor-
mar de la campanya i de les rondes 
de contacte als barris batejades amb 
el nom de ‘De tu a tu’. Maresma va 
parlar de com fer front a la crisi i es 
va referir als més de 3.000 aturats 
que hi ha a Montcada, la majoria 
joves. “Volem donar a aquest col-
lectiu possibilitats en aquesta si-
tuació d’incertesa”, va indicar.

Silvia Díaz | Montcada

Macias diu que és ‘bàsic’ 
que el projecte constructiu 
estigui enllestit al juny 
El diputat de CiU apadrina la presentació del web de Maresma

Pere Macias (esquerra) s’adreça al públic en presència del candidat de CiU, Joan Maresma
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Ara fa 30 anys la incipient democrà-
cia espanyola va estar a punt d’es-
vair-se a conseqüència de l’intent 
de cop d’Estat militar liderat per 
l’aleshores capità Milans del Bosch 
i el general Alfonso Armada i recor-
dat popularment per la frase que el 
tinent coronel Antonio Tejero va 
pronunciar en entrar al Congrés 
dels Diputats: “Todo el mundo al 
suelo”. Aquell 23 de febrer es va 
viure una nit molt llarga especial-
ment a l’Ajuntament on membres 
del govern local, del partit majori-
tari (PSUC) i alguns veïns es van 
tancar en defensa de la institució i a 
l’espera d’esdeveniments. 

Acte commemoratiu. Amb motiu 
de l’efemèride, la coalició ICV-
EUiA va organitzar el mateix 
dia 23 a l’Auditori un acte en què 
l’excalcalde, Josep M. Campos, i 
el sindicalista i exregidor Antonio 
Cazorla van explicar la seva expe-
riència. “No estàvem disposats a 
perdre les llibertats que acavà-
bem d’assolir”, van coincidir a dir. 
Els ponents van explicar diverses 
anècdotes com ara el passeig que 
un grup de Fuerza Nueva va fer pel 

carrer Major amb actitud provoca-
dora o l’entrevista que Campos va 
mantenir amb el cap de la Guàrdia 
Civil, un cop es va constatar que el 
cop d’Estat no reeixiria. Els excàr-
recs públics van fer constar que tot 
el que van fer no va respondre a 
cap acte de valentia, sinó que va ser 
una actuació coherent amb els seus 
principis i les seves idees.
El professor d’Història de la Uni-
versitat Autònoma de Barcelona 
(UAB), Martí Marín, va explicar 

el succés fent una contextualització 
del moment polític i es va referir a 
les diferents teories que han girat 
al voltant de la qüestió des de la 
més inverosímil, en la seva opinió, 
–una conxorxa del PSOE des del 
CESID– fins a la que involucra la 
Monarquia. En qualsevol cas, Ma-
rín va concloure que “mai no s’ha 
arribat a jutjar tots els implicats, 
perquè hi havia massa gent que 
ho sabia, tant de l’àmbit militar 
com de la societat civil”.

Pilar Abián | Montcada

Campos, en primer terme, acompanyat d’Antonio Cazorla i el professor Martí Marín
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El secretari d’Estat de Planificació i 
Infraestructures, Víctor Morlán, ha 
donat ordre a l’Adif a crear un grup 
de treball –format pel Ministeri de 
Foment, la Generalitat, l’Ajunta-
ment i la Plataforma Tracte-Just– 
per estudiar els aprofitaments 
urbanístics que es generaran de 
l’operació de soterrament de la lí-
nia de Portbou al seu pas pel mu-

nicipi. Els dos representants locals 
seran, d’una banda, el director 
de l’Àrea de Política Territorial de 
l’Ajuntament, Albert Barenys, i, de 
l’altra –i a proposta de l’alcaldes-
sa, M. Elena Pérez (PSC)– Jaume 
Relat, portaveu de la Plataforma 
Soterrament Total. “Volem que el 
col·lectiu tingui la informació de 
primera mà”, ha indicat l’edil | SD

Morlán avança la creació d’un grup de treball
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L’agrupació socialista ha batejat 
la sala d’actes del local del partit 
amb el nom del seu president, Ig-
nacio Góngora, en reconeixement 
a 76 anys de militància. L’home-
natge a l’històric dirigent es va fer 
coincidir amb la celebració del 
seu 90 aniversari. A la imatge, 
Góngora acompanyat de la pri-
mera secretària del PSC, M. Elena 
Pérez, i de la seva família | LR

Homenatge a 
Ignacio góngora
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JOAN MARESMA, PRIMER TINENT D’ALCALDE (CIU)

L’actual govern local es fonamenta en el pacte que pSC i CiU mantenen des del 1999. per al líder de 
la coalició nacionalista, Joan Maresma, aquesta aliança ha permès dotar la ciutat dels equipaments 
que necessitava i sanejar les arques municipals. Aquest mandat la previsió inicial era dur a terme un 
ambiciós pla d’Actuació Municipal però les expectatives s’han hagut de rebaixar a causa de la crisi.

“La crisi no només ha marcat l’actual mandat, 
també el futur, res ja no serà com abans”

-Quin balanç fa del mandat que 
és a punt d’acabar?
En línies generals, ha estat positiu 
perquè, d’una banda, hem acabat 
de dotar la ciutat dels equipa-
ments culturals, esportius i socials 
que necessitava i, de l’altra, hem 
destinat força diners a potenciar 
polítiques directes a les perso-
nes. Per exemple, hem duplicat 
els recursos per a Serveis Socials 
respecte el 2007; a atenció domi-
ciliària destinem 900.000 euros i 
hem creat quatre escoles bressol 
municipals.
-A l’inici del mandat, però, es va 
aprovar un Pla d’Actuació Mu-
nicipal (PAM) molt ambiciós 
que no s’ha arribat a complir.
Hi ha hagut dues qüestions que han 
marcat el mandat. D’una banda, la 
crisi econòmica, que ha trastocat no 
només l’administració local, sinó 
l’estatal i l’autonòmica i que ha 
afectat els objectius previstos i, de 
l’altra, el procés de canvi al front de 
l’Alcaldia, que ha disminuït les pos-
sibilitats d’acció del govern. 
-En quina mesura la crisi ha 
afectat aquest mandat?
Jo crec que no només ens està 
afectant ara, sinó que marcarà 

clarament les línies de futur. Res 
no tornarà a ser com abans i els 
ajuntaments s’hauran d’adaptar a 
la nova realitat i funcionar d’acord 
amb cinc nous criteris basats en: 
l’austeritat, l’aprimament de l’ad-
ministració, l’agilitat en la prestació 
de serveis i el pagament a proveï-
dors; l’avaluació dels serveis mu-
nicipals i més lideratge i autoritat 
per aplicar aquests conceptes.  
-La situació econòmica no pinta 
gens bé i els equipaments a què 
ha fet referència s’han de man-
tenir. L’oposició augura que això 
serà insostenible.
El pressupost del 2010 el tancarem 
al març amb equilibri financer, per 
tant, no és veritat que haguem es-
tirat més el braç que la màniga. 
Hem aprovat dos plans d’auste-
ritat i el nivell d’endeutament del 
consistori és inferior al que tenia 
quan vam arribar al govern, fet 
que ens permet continuar el pro-
grama d’inversions. D’altra ban-
da, els equipaments realitzats són 
perfectament sostenibles.  
-Però el teatre, per exemple, enca-
ra no s’ha pogut inaugurar. Hi ha 
una data prevista? 
Al 2011 serà difícil, perquè falta 
acabar de dotar-lo dels mitjans 

que necessita. De tota manera, el 
que importa és que vam aprofitar 
la bonança econòmica per cons-
truir un teatre que no teníem amb 
una caixa escènica que permetrà 
acollir espectacles irrealitzables a 
l’Auditori actual. Ara només fal-
ta buscar mecanismes per poder 
obrir-lo d’acord amb els recursos 
de què disposem.
-I què passarà amb el soterra-
ment de la línia de Portbou i amb 
la construcció de l’Hospital?
Són projectes que depenen d’altres 
administracions i no podem entrar 
en batalles. En el cas del soterra-
ment, seguim treballant per acon-
seguir que, abans que acabin les 
obres de l’Alta Velocitat, comencin 
les de la línia de Portbou. Respecte 
l’hospital, entenent que l’equipa-
ment és necessari, mantindrem 
des de CiU la mateixa línia de res-
pecte cap a la Generalitat que hem 
tingut fins ara. 
-I què opina de l’actuació judicial 
iniciada contra Lafarge i en què 
han de declarar l’exalcalde i la 
regidora de Medi Ambient?
Crec que en aquest cas no s’ha 
de demanar responsabilitats per-
sonals, perquè la decisió de do-
nar l’autorització ambiental a la 

cimentera per valoritzar residus 
–una iniciativa que, recordem, va 
promoure l’exconseller Francesc 
Baltasar, d’ICV-EUiA– va ser col-
lectiva i, com a tal, l’assumim. A 
més, va estar avalada per infor-
mes tècnics. Veurem en què acaba 
tot plegat, de tota manera, hem de 
respectar sobretot la presumpció 
d’innocència.
-Deia a l’inici de l’entrevista que 
fa un balanç positiu del mandat. 
S’atreveix a fer autocrítica? 
Evidentment, quan fas coses cor-

res el risc d’equivocar-te i no em 
dol haver-ho de reconèixer. Per 
exemple, tot i estar d’acord amb 
el carril bici, penso que tantes pi-
lones han provocat un impacte ne-
gatiu, per això, crec que s’haurien 
d’eliminar. Tampoc no hem fet bé 
el tema del Pla Estratègic, ha es-
tat massa reconduït i hem deixat 
poca capacitat de maniobra a les 
persones que n’han pres part en 
l’elaboració. Penso que hem de re-
forçar la participació i facilitar que 
la ciutadania pugui ser escoltada.

Pilar Abián | Redacció

Maresma és el president de l’Àrea Econòmica des de l’entrada de CiU en el govern, al 1999
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CAN SANT JOAN

Lafarge ha presentat un contenciós contra el consistori en considerar que els valors de soroll màxim establerts són massa restrictius

L’Ajuntament fa medicions per avaluar el nivell 
de contaminació acústica que afecta al barri

Al final de febrer ha acabat la cam-
panya de medicions sonomètriques 
realitzada per l’Ajuntament amb el 
suport de la Diputació per avaluar 
el nivell de contaminació acústica 
al barri de Can Sant Joan en res-
posta a les denúncies veïnals pre-
sentades aquest estiu referides, 
sobretot, al soroll que emet la 
cimentera Lafarge i també al de 
les instal·lacions ferroviàries. En 
el marc de la intervenció, s’han 
col·locat sonòmetres a diferents 
habitatges del barri i a peu de 
carrer. 
La campanya, de la qual encara 
s’han d’analitzar els resultats, es 
va posar en marxa després de 
l’aprovació, al Ple de juliol, de la 
revisió del mapa de capacitat acús-
tica de la ciutat i per fer un segui-
ment del pla d’actuació presentat 
per Lafarge per adequar les seves 
instal·lacions a la normativa vigent 
en matèria de sorolls. Tot plegat  
ha coincidit amb la presentació 

d’un contenciós administratiu de 
la cimentera contra el nou mapa 
de capacitat acústica argumentant 
que els valors de soroll màxims 
establerts per als carrers de Can 
Sant Joan més propers a la fàbrica 
són massa restrictius per a la seva 
activitat. A l’espera que la justícia 
dictamini, l’empresa disposa d’un 
any per adequar-se a la normativa 
executant un pla d’actuació que re-
baixi el soroll de la instal·lació. 

Controls. Segons fonts municipals, 
l’Ajuntament no ha deixat mai de 
controlar els límits de soroll i les 
emissions de la cimentera i, sempre 
que n’ha detectat un episodi, ha 
sol·licitat explicacions a la fàbrica i 
ha informat la Generalitat. 
Aquesta ha estat la resposta a 
les crítiques del col·lectiu veïnal 
que recentment ha denunciat el 
“silenci del govern” davant les 
seves reiterades queixes pels epi-
sodis de contaminació registrats 
des de l’estiu i la manca de mesu-

res de l’administració local contra 
l’empresa. La Plataforma també 
ha reclamat els registres del me-
didor ubicat al barri del 15 a 22 
de febrer que no es van poder vi-
sualitzar al web de la Generalitat 
a causa d’un problema informàtic. 
Fonts del consistori han confir-
mat que hi havia constància de 
l’anomalia abans que la Platafor-
ma donés l’alerta i que les dades ja 
han estat sol·licitades per poder-les 
posar a disposició de les entitats o 
els veïns que les demanin.

Pilar Abián | Redacció

Lafarge s’ha d’adequar en el termini d’un any a la normativa que marca el mapa acústic
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La Plataforma Antiincineració ac-
tuarà finalment com a acusació 
particular en la causa iniciada 
contra la pol·lució que provoca 
Lafarge. L’advocat del col·lectiu, 
Albert Calduch, podrà comparèi-
xer en les diligències prèvies ini-
ciades pel jutge –arran la denún-
cia presentada per una trentena 
d’entitats– per determinar si el cas 

arriba a judici. Fonts de la mateixa 
Plataforma també han confirmat 
que les declaracions de l’exalcal-
de, la regidora de Medi Ambient i 
l’exdirector de la cimentera previs-
tes per al 23 de febrer, s’han ajor-
nat fins al 13 d’abril. La Platafor-
ma, d’altra banda, ha criticat que 
el PSC mantingui en el seu càrrec 
l’edil després que aparegui com a 

querellada en la denúncia contra 
Lafarge. El govern ha respost que 
s’ha de respectar el procediment 
judicial iniciat i que el control am-
biental és una de les seves priori-
tats, motiu pel qual des de l’Alca-
dia s’ha sol·licitat una reunió amb 
el nou conseller de Territori i Sos-
tenibilitat, Lluís Recoder, per a la 
qual encara no s’ha fixat data | PA

La Plataforma actuarà com a acusació particular en el cas obert contra Lafarge



12 1a quinzena | Març 2011Notícies

MEDI AMBIENT

L’entitat també ha dissenyat un web on es pot trobar tota la informació sobre el tema

Acer crea un itinerari sobre el canvi 
climàtic a la Serralada de Marina 

L’Associació per a la Conservació 
de l’Entorn i la Recerca (ACER) 
ha dissenyat un itinerari de gaire-
bé 15 quilòmetres per la Serralada 
Marina amb continguts relacionats 
amb el canvi climàtic i la conser-
vació de la biodiversitat. Tota la 
informació sobre la matèria es pot 
consultar al web www.canviclimatic.
acer-associacio.org creat per l’entitat, 
que el dia 22 es va presentar a la 
Casa de la Vila. El portal, a través 
del qual es pot fer un recorregut 
virtual del trajecte, inclou diverses 
seccions com activitats, videos, do-
cumentació i jocs. 
Al web es destaca que les espècies 
de la fauna, la flora i els ecosistemes 
de la Serralada de Marina estan 
sot mesos a reiterats incendis i a se-
queres estivals que perduren anys i 
que fan desaparèixer punts d’aigua 
vitals per a moltes espècies com 
ara algunes poblacions d’amfibis. 
“L’objectiu és donar a conèixer 
com afecta el canvi climàtic al 
nostre entorn i promoure nous 
hàbits per reduir l’impacte de 

l’efecte hivernacle”, va explicar la 
secretària i biòloga d’Acer, Montse 
López, qui va recordar que el 66% 
de les emissions de diòxid de car-
boni –el principal gas que provoca 
el canvi climàtic– es produeixen a 
casa, al transport i a les empreses. 

L’itinerari. El recorregut transcorre 
pels cinc municipis amb terrenys 
al Parc de la Serralada de Marina 
–Montcada i Reixac, Santa Colo-
ma, Badalona, Sant Fost de Camp-
sentelles i Tiana. El camí s’inicia a 
la Torre dels Frares, al costat de la 
depuradora d’aigües de Montcada, 

i acaba a Tiana. Acer té previst fer 
visites guiades per l’itinerari, que 
s’adreça a tot tipus de persones 
perquè es pot fer per etapes i totes 
acaben a prop d’un mitjà de trans-
port públic. 

Sílvia Alquézar | Montcada

 

Les escoles Font Freda i El Turó van participar el 23 de febrer a l’activitat 
‘Viu el Parc’ promoguda per la Diputació de Barcelona i coordinada per 
l’entitat local Acer, per tal que els infants coneguin la Serralada de Mari-
na. Els alumnes montcadencs –conjuntament amb estudiants de Tiana 
i Santa Coloma de Gramenet– van visitar Sant Jeroni de la Murtra. El 
dia 22 es va fer una activitat similar, amb 300 escolars de Badalona. 
L’excursió d’Acer rep el nom ‘De passeig’ i consisteix en una descoberta 
de les principals plantes i animals que viuen al Parc | SD

> ‘De passeig’ pels boscos, amb Acer

ac
er

El cos nacional de policia ha detingut 10 persones per pertànyer, pres-
sumptament, a una organització internacional dedicada a la importació 
de drogues des de l’Índia i l’Amèrica del Sud en operacions efectuades a 
l’Hospitalet, Barcelona, l’aeroport d’El Prat i Montcada i Reixac. Els agents 
han intervingut 3,7 quilos d’heroïna i 2 de cocaïna que els arrestats trans-
portaven fent servir correus humans o paquets postals | SD

> Operació contra el tràfic de drogues

La Policia Nacional va detenir a mitjan de febrer un presumpte narcotrafi-
cant rus establert a Montcada que estava reclamat pel seu país per dedicar-
se al tràfic de drogues a gran escala i per falsificar documents. El cos policial 
ha informat que el detingut és un delinqüent “perillós i violent”, que va ser 
condemnat per assassinat i altres delictes greus a 17 anys de presó | SD

> Detenció d’un suposat narcotraficant rus 

> Unitat mòbil per a l’obtenció del DNI

José Jiménez (dreta) i Montse López, membres d’Acer, van presentar el portal sobre el canvi climàtic
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Un equip mòbil del DNI electrònic, de la Policia Nacional, es desplaça 
des de l’1 de març per diverses poblacions del Vallès Occidental, entre 
elles, Montcada, per facilitar l’obtenció i la renovació de la documentació 
a aquelles persones amb dificultats de desplaçament, com malalts –inclòs 
els ingressats en hospitals–, gent gran o discapacitats. Qui necessiti aquest 
servei ho ha de comunicar a la comissaria. Un familiar haurà d’omplir 
una sol·licitud, aportant un certificat mèdic que justifiqui la necessitat del 
desplaçament, una fotografia, el carnet original del sol·licitant i un volant 
d’empadronament en el cas que s’hagi de canviar l’adreça | SD

> Xerrada sobre l’esgotament del petroli
‘Oil Crash. Una crisi sense sortida’ és el títol de la xerrada que El Cercle Cultural, 
amb el suport de la Regidoria de Medi Ambient, organitza el 17 de març a la 
Casa de la Vila (19.30h). La conferència anirà a càrrec de Joaquim Ballabrera, 
investigador de l’Institut de Ciències del Mar-Consell Superior d’Investigacions 
Científiques (CSIC), qui farà una reflexió sobre els efectes actuals de la manca 
d’energia i de materials associada a l’esgotament del petroli i quines seran, en 
un futur, les conseqüències d’aquesta situació. El conferenciant es planteja 
preguntes sobre per què la gasolina és actualment més cara que mai | SD
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Durant gairebé dues setmanes, del 
18 de febrer a l’1 de març, l’insti-
tut Montserrat Miró ha estat sense 
conserge i el director, Manuel Vi-
dal, s’ha encarregat d’obrir a diari 
l’equipament, amb més de 500 
alumnes, i d’assumir, amb l’ajuda 
de l’equip directiu i del personal 
d’administració, algunes de les 
tasques més bàsiques de conser-
geria, d’altres es van quedar sense 
cobrir. L’absència de personal va 
provocar la suspensió de les acti-
vitats que es fan a la tarda fora de 
l’horari lectiu i que formen part de 
Pla de millora, com les classes de 
reforç o les extraescolars. 

“Aixo no havíem viscut mai i 
esperem que no ens haguem de 
trobar en una situació similar 
perquè altera totalment el dia a 
dia del centre”, ha expressat Vidal. 
Fa dos anys l’institut disposava de 
tres conserges però la Generalitat 
va suprimir una plaça justament 
després d’haver fet un concurs pú-
blic per ocupar-la, una decisió que 
la direcció no acaba d’entendre. Al 
llarg dels dies que el centre ha estat 

sense conserge, l’AMPA ha donat 
suport la direcció en les seves re-
ivindicacions enviant una carta 
al Departament d’Ensenyament i 
els alumnes, a instàncies dels de-
legats, van protagonitzar el 25 de 
febrer una concentració a l’hora 
del pati.

Reducció del pressupost. Aquesta 
denúncia, però, és només la més 
recent d’un seguit de mancances 
que té el centre i que es veuran 
agreujades amb la reducció del 
25% de pressupost per a aquest 
curs, un problema que afecta la 
resta d’instituts públics del mu-
nicipi, motiu pel qual el dia 24 es 
va celebrar una reunió entre una 

cinquantena de directors del Vallès 
Occidental, per intercanviar infor-
mació sobre com es troba cada 
equipament. Com a mesura d’es-
talvi, Ensenyament també ha avan-
çat que no se substituirà el personal 
d’administració que estigui de bai-
xa, una situació que afecta des de 
fa mesos l’institut La Ferreria, on 
falta un dels conserges des del no-
vembre per malaltia. “N’hau ríem 
de comptar amb tres, perquè 
obrim cada dia de 8 a 21.10h,  
però no ens envien substituts del 
personal no docent”, ha explicat 
la directora, Sue Caamaño, qui 
assegura que la manca de treba-
lladors d’administració i serveis 
està alterant el funcionament del 

centre. A La Ribera, la disminu-
ció de recursos econòmics està al 
voltant d’un 23%. “Estem molt 
preocupats per la reducció del 
pressupost per fer front a les 
despeses comunes de la llum, 
el gas, el telèfon i l’aigua”, ha 
manifestat la directora, Clara Vi-
lardell.  
Al tancament d’aquesta edició, 
el 3 de març les direccions dels 
centres de secundària del Vallès 
Occidental es reunien amb el de-
legat d’Ensenyament a la comar-
ca, Lluís Baulenas. La substitució 
del personal d’administració i la 
reducció del pressupost eren dos 
temes de l’ordre del dia de la tro-
bada.

Societat
laveu.cat/societat

DRETS DELS USUARIS
Les reclamacions sobre 
telefonia centren l’activitat 
de l’Omic durant el 2010

pàg. 16pàg. 17

EDUCACIÓ

Pilar Abián/Silvia Díaz | Montcada

L’institut Montserrat Miró ha estat 
set dies sense servei de consergeria
Els instituts públics han tingut enguany una retallada mitjana del 25% del pressupost respecte al 2010

Les direccions temen 
que, amb la reducció 
del pressupost, els 
centres no puguin 
pagar els serveis bàsics

DIA DE LA DONA
El camí de la Font Freda 
acollirà el 12 de març una 
mostra d’esports femenins
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Els alumnes de l’institut Montserrat Miró van protagonitzar una protesta per reivindicar el conserge i que el centre tornés a la normalitat

L’anunci de la consellera d’Ense-
nyament, Irene Rigau, de la para-
lització dels projectes d’implemen-
tació dels ordinadors a les aules 
d’ara en endavant, el projecte de-
nominat 1x1, ha alertat els centres 
educatius locals que ja apliquen 
aquest sistema o bé estaven a punt 
de fer-ho. La Ribera formava part 
de la sisena onada d’instituts que 
havien de començar a fer servir 
els portàtils pròximament. “En 
ser un sistema progressiu de 
primer d’ESO en endavant, ara 
mateix preferiríem no iniciar-lo 
si a partir del curs vinent no el 
podem continuar”, ha explicat la 
directora de La Ribera, Clara Vi-
lardell. Un dels arguments que ha 
donat Ensenyament per congelar 
la implementació de les aules di-
gitals és la situació econòmica. Els 
ordinadors que reben els alumnes 
tenen un preu de 300 euros, que 
assumeixen al 50% la Generalitat 
i les famílies. 

La Salle. L’altra raó que dóna 
l’executiu autonòmic per paralit-
zar l’1x1 és de caire pedagògic, 
ja que s’està replantejant com fer 
compatible l’ús de l’ordinador 
amb els llibres de text, una combi-
nació que funciona a La Salle, es-
cola que ha introduït aquest curs 
els portàtils a primer d’ESO en 
les assignatures d’anglès, socials, 
ciències naturals i música. “Estem 
tranquils perquè els centres que 
ja hem començat continuarem 
endavant”, ha subratllat la coor-
dinadora pedagògica de La Salle, 
M. Mercè Rodríguez.

Incertesa sobre 
la implementació  
del projecte 1x1

Silvia Díaz | Montcada
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Dues escoles públiques del munici-
pi –el Reixac i el Font Freda– tin-
dran un aula més de P-3 el curs vi-
nent, per poder acollir la demanda 
de les famílies que han sol·licitat 
plaça al municipi durant el perío-
de de preinscripció. En total, s’han 
comptabilitzat 408 alumnes en 
primària dels quals només 21 no 
podran accedir a la primera opció 
triada. El centre on més escolars 
queden, a priori, fora és Mas Ram-
pinyo (5), seguit d’El Viver i la Gi-
nesta, amb 4 cadascuna d’elles. A 
la Salle han entrat 3 sol·licituds més 
de les ofertades; al Mitja Costa i al 
Turó, 2, i al Sagrat Cor, 1. A l’espe-
ra que sortin les llistes definitives, 
la regidora d’Educació, Ana Rivas 
(PSC), ha manifestat la seva satis-
facció pel fet que “més del 90% de 
les famílies hagin vist complertes 
les seves expectatives inicials”. 

Bona part dels alumnes que no 
puguin entrar a la primera opció 
triada es derivaran a l’escola Font 
Freda, que té l’objectiu de tornar a 
esdevenir un centre de dues línies, 
mentre que per al Reixac, el fet 
de tenir tres classes a P-3 serà una 
circumstància puntual d’aquest 
curs, ja que en cap cas es planteja 
obrir-ne una tercera. “Les dades 
del padró ja ens alertaven que 
la demanda es concentraria so-
bretot al centre, com ha estat; 
per això, la Generalitat va optar 
per ampliar places al Reixac i al 
Font Freda”, ha explicat Rivas.

El Montserrat Miró, arrasa. En se-
cundària, l’institut més demandat 
ha estat el Montserrat Miró que, 
tot i ofertar 90 places, n’ha rebut 
116 sol·licituds, de manera que 26 
alumnes s’hauran de distribuir per 
altres centres. A La Ferreria hi ha 
7 places lliures i 44 a La Ribera, ja 
que enguany aquest últim institut 
tindrà tres classes a primer d’ESO. 
“El proper curs es fa palès l’aug-
ment de la natalitat detectat ja fa 
quatre anys a primària, per això 
hem hagut d’ampliar el nombre 
de places ofertades amb la crea-
ció d’una tercera línia a La Ribe-

ra”, ha explicat la regidora d’Edu-
cació. El 15 de març cada centre 
publicarà la llista provisional d’ins-
crits i les famílies tindran tres dies 
per presentar reclamacions. Allà on 
calgui fer sorteig, les dades defini-
tives es coneixeran el 2 de maig i 
la matrícula s’haurà de formalitzar 
del 6 al 10 de juny. 
Les xifres totals del nombre 
d’alumnes de primària i secundà-
ria al municipi no es coneixeran, 
però, fins al setembre ja que és 
habitual que hi hagi famílies que, 
per diferents motius, matriculen 
els fills fora de termini.

CURS 2011-2012

Pilar Abián | Redacció

El 95% d’alumnes de primària entrarà 
al centre escollit en primera opció
L’institut Montserrat Miró és el que ha rebut més demanda per cursar primer d’ESo

L’escola Reixac, a la imatge, obrirà el proper curs una tercera aula de P-3
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IMMERSIÓ LINGÜÍSTICA

La Ribera vol que el català 
surti fora de les aules

En el marc del projecte de co-
hesió social PROA, l’institut La 
Ribera ha posat en marxa un 
pla de foment de l’ús social del 
català, més enllà de fer-lo servir 
com a idioma curricular dins les 
aules. “El català ocupa un espai 
marginal des del punt de vista 
social i de relació entre els joves 
al nostre centre”, ha explicat el 
coordinador de llengua i profes-
sor de La Ribera, Màrius Car-
bonell. La iniciativa, concebuda 
com una campanya publicitària 
que rep el nom ‘Parla’m català’, 
consta de 28 cartells protagonit-
zats pels alumnes –vestits amb 
una samarreta amb el logotip del 
centre i l’eslògan de la iniciativa–, 
que demanen als seus companys, 
mestres, personal administratiu 
i altres professionals que hi tre-
ballen que se’ls adrecin en llen-
gua catalana, ja que “sovint, els 
mateixos professors es deixen 
arrossegar per com parlen els 
alumnes i canvien al castellà”, 
ha manifestat Carbonell. 
La campanya es va encetar a prin-
cipi del segon trimestre i ha con-
sistit en l’elaboració i col·locació 

dels plafons per tot l’equipament 
i a presentar la iniciativa a través 
de la revista del centre, denomi-
nada ‘Pas a nivell’, que elaboren 
els alumnes de tercer d’ESO. 

L’institut ha elaborat la campanya publicitària amb els alumnes

Silvia Díaz | Montcada

 Es prepara un‘Lip-dub’ per promocionar el centre

La comunitat eductiva de l’institut 
La Ribera gravarà l’1 d’abril un lip-
dub –vídeoclip que, com a particu-
laritat, es fa en un únic pla continu 
mentre els participants fan playback 
i ballen una coreografia– per donar 
difusió del centre i esdevenir “una 
oportunitat per relacionar-se amb 
els companys i aprofundir en el 
sentit de pertinença a l’institut”, 
ha assenyalat la direcció. Tothom 
que ho desitgi podrà participar a la 
gravació. La Ribera ha fet difusió del 
projecte entre l’alumnat i les seves 

famílies així com entre els exalum-
nes i persones que han tingut algu-
na mena de vincle amb l’institut. 
A través del link www.goear.com/
listen/a351c3a/lip-dub-la-ribera- es 
pot sentir el mix de quatre cançons 
–David Guetta, Melendi, Taio Cruz i 
Katrina and the Waves– que el cen-
tre ha decidit interpretar. Al lip-dub 
hi haurà balls, escenes d’esports i 
disfresses “i més sorpreses”, expli-
quen els promotors de la iniciativa. 
L’1 de març va tenir lloc a La Ribera 
la primera reunió preparatòria | SD

Una de les imatges promocionals
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La tercera aula de P-3 
al Reixac és un fet 
puntual mentre que el 
Font Freda passarà a 
tenir dues línies
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VOLUNTARIAT

El Banc de Sang fa una crida a la 
participació a la vuitena Marató
La jornada tindrà lloc el 14 de març a la Casa de la Vila, en horari de matí i de tarda
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La vuitena edició de la Marató de 
Donació de Sang, promoguda pel 
Banc de Sang i Teixits (BST) de 
Catalunya amb el suport de l’Ajun-
tament, tindrà lloc el 14 de març. 
De 9 a 14.30h i de 16 a 21h, la sala 
institucional de la Casa de la Vila 
(Major, 32) esdevindrà una mena 
de consulta mèdica, on els volun-
taris donaran sang després d’om-
plir un formulari per esbrinar el 
seu estat de salut. Per participar-hi 
només cal ser major d’edat i pesar 
50 quilos o més, tot i que abans de 
fer la extracció de sang, el personal 
sanitari desplaçat a la Casa de la 
Vila comprovarà que la persona 
sigui adient per donar-ne. El BST 
concep la Marató com un acte so-
lidari i festiu, ja que, per amenitzar 
la jornada, hi haurà un espai lúdic 
per a la mainada, refrigeri per als 
participants i regals. 

Col·laboració local. L’Ajuntament 
dóna suport a la iniciativa i, de fet, 
les autoritats municipals faran una 
visita oficial a la unitat mòbil. L’AV 

de Font Pudenta-Muntanyeta hi 
col·laborarà un any més amb una 
xocolatada, així com l’Associació 
de Donants de Sang del Vallès Oc-
cidental. L’organització està oberta 
a rebre més propostes per dinamit-
zar la jornada de recaptació, que es 
poden fer arribar trucant al telèfon 
902 170 257. L’edició 2010 de la 
Marató es va tancar amb un total 

de 217 captacions i 34 persones hi 
van participar per primer cop. “En 
la nostra societat la demanda 
de serveis sanitaris creix cons-
tantment i, per això, promovem 
iniciatives diverses per recollir 
donacions”, indiquen fonts del 
BST, que organitza Maratons des 
del 2002 a més de 60 poblacions 
de tot Catalunya.

Silvia Díaz | Redacció

La Casa de la Vila esdevé una infermeria mòbil quan acull la Marató de Donació de Sang
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‘Les dones a tot arreu’ és el lema 
del programa amb motiu del 8 de 
març que organitza la Regidoria de 
Dona i Igualtat amb el suport dels 
grups de dones de Can Cuiàs, Terra 
Nostra i l’Esplai per a la Dona. La 
principal novetat és la incorporació 
d’activitats esportives, coordinades 
conjuntament amb l’Institut Mu-
nicipal d’Esports i Lleure (IME) 
i amb el suport de les entitats es-
portives. “Volem que la població 
sigui conscient de la quantitat de 
dones que fan esport i, en canvi, 
del poc ressò que es fa de la seva 
activitat en comparació amb 
l’esport masculí”, ha manifestat 
la regidora de Dona i Igualtat, M. 
Teresa Gallego (PSC). Segons les 
dades aportades per l’IME, entre 
activitats federades i de lleure, a 
Montcada i Reixac practiquen es-
port 3.197 dones i 4.684 homes.

Programa esportiu. El mateix dia de 
l’efemèride, el 8 de març, hi hau-

rà entrada lliure per a dones a les 
classes dirigides d’Aquagym (10 a 
11h) i spinning (10.30 a 11.30h) 
que s’ofereixen a Montcada Aqua 
i a les de defensa personal del club 
Shi-Kan al pavelló Miquel Poblet 
(es pot anar de 15 a 16h o de 16 
a 17h). El dia 12, davant del pave-
lló, hi haurà una mostra d’esports 
femenins a l’aire lliure, de 10.30 a 
12.30h, amb 3x3 d’handbol, bàs-
quet i futbol; 2x2 de korfbal; tir amb 
arc; spinning; petanca; nocions bà-
siques de defensa personal, a més 
de jocs tradicions per als infants. 
Les dones que vulguin participar-
hi han de fer inscripció prèvia a 
les oficines de l’IME, de dilluns a 
dijous de 9 a 13h i de 17 a 19h o 
trucant el telèfon 935 650 999.

Més actes. El 8 de març entrarà en 
funcionament el web del departa-
ment, www.donesmir.cat. “Volem 
que sigui un espai de consciencia-
ció i de referència per a totes les 
dones”, ha indicat Gallego. El dia 

9 hi haurà una marató d’aeròbic al 
Centre Cívic Can Cuiàs (18.30h) i 
el Centre Cívic La Ribera acollirà 
un taller de risoteràpia (15.30h), 
que es repetirà el 10 al Kursaal 
(15.30h) i a l’Alzina (18h). 
El 12 es farà el sopar del Grup de 
Dones de Can Cuiàs a un restau-
rant de Bellaterra (35 euros). Les 
reserves es poden fer fins al 9 de 
març als telèfons 935 646 246 o 
935 758 705. Hi haurà servei d’au-
tocar, amb parades al Casino de 
Terra Nostra (21h), el centre co-
mercial de Can Cuiàs (21.10h) i la 
plaça Lluís Companys (21.20h). 

L’acte tindrà lloc el 12 de març davant del pavelló Miquel poblet

DIA DE LA DONA TREBALLADORA
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Silvia Díaz | Redacció

Un dels esports d’aigua que practiquen moltes dones és l’aquagym, una de les activitats ofertades a les instal·lacions de Montcada Aqua

Una mostra d’esports 
femenins és la principal 
novetat del programa 

 Les dones i els premis Nobel, a la Casa de la Vila
Fins al 13 de març es pot visitar 
a la Casa de la Vila l’exposició 
‘Les dones i els Nobels’. La mos-
tra pretén donar a conèixer les 
dones representades en aquests 
reconeixements, d’una banda, 
per haver aconseguit introduir-se 
en  àmbits –l’acadèmic, el cientí-
fic i el literari– on fins no fa molt 
es trobaven excloses i, per l’altra, 
per haver alçat la seva veu crítica 
a favor de la pau i enfront la vul-
neració dels drets humans o pel 
seu treball a favor dels més febles 
de la societat | SD si
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> Montcada participarà de nou al Campus Ítaca

> Setmana Blanca interactiva a Can Tauler
L’Espai Jove Can Tauler (Balmes, 16) ofereix del 7 a l’11 de març una activi-
tat interactiva perquè els joves que gaudeixen de dies lliures amb motiu de 
la Setmana blanca sense haver de sortir de casa, si no volen. Es tracta de 
jocs interactius, activitats que es podran dur a terme a través del portal de 
l’equipament, www.mirjove.cat. Per tal de participar-hi, cal registrar-se. D’altra 
banda, els dies 9 i 16 de març tindrà lloc un taller de break-dance (18h) | SD

Un total de 24 alumnes d’ESO dels instituts La Ribera, La Ferreria i Montserrat 
Miró –8 de cada centre– participarà en la vuitena edició del Campus Ítaca, que 
consisteix en una estada diürna de 9 dies durant els mesos de juny o de juliol 
a la Universitat Autònoma de Barcelona (UAB). L’Ajuntament ha signat ja el 
conveni corresponent amb l’ens educatiu per fer possible l’activitat. La finalitat 
del programa és aconseguir que, en acabar l’etapa educativa de secundària 
obligatòria, els joves decideixin continuar estudiant batxillerat per a anar a la 
universitat o per accedir a cicles formatius de grau superior | SD

La Biblioteca Elisenda de Montcada acollirà aquest mes de març una exposició  
d’Intervida sobre la Convenció dels drets dels nens i les nenes, el tractat inter-
nacional més important en matèria de drets humans per a la infància. A través 
de diversos plafons, la mostra destaca els principis bàsics de no discriminació, 
de garantia de la vida i del desenvolupament així com el dret a l’educació, la 
cultura, a gaudir d’un entorn familiar o algun altre tipus de tutela, a la salut 
bàsica i el benestar | SD

> Mostra sobre la convenció dels drets dels nens

> Reunió per preparar el ‘lip-dub’ de ciutat
La Regidoria de Participació Ciutadana ha convocat una reunió per al 15 de 
març, a les 18h, a l’edifici de l’Ajuntament (avinguda de la Unitat, 6), oberta 
a totes aquelles entitats i persones a títol particular que vulguin participar al 
vídeo de promoció del municipi –un lip-dub–  que elaborarà el departament, 
en col·laboració amb Montcada Comunicació. A la trobada es presentarà als 
interessats el tema musical, de la banda local La Pegatina, i els espais on es 
registrarà l’audiovisual  | SD
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CONSUM

L’Omic insta els ciutadans a reclamar 
els seus drets com a consumidors 
La telefonia i els tràmits bancaris centren l’activitat del servei municipal durant el 2010
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Amb motiu del Dia Mundial 
del Consumidor (15 de març) 
l’Oficina Municipal d’Informa-
ció al Consumidor (Omic) de 
Montcada i Reixac ha posat en 
marxa una campanya per donar 
difusió de les principals novetats 
del nou codi de consum de Cata-
lunya. “La població ha de tenir 
clar que té drets en matèria de 
consum i que pot reclamar”, ha 
manifestat la regidora de Salut 
Pública i Consum, M. Carmen 
González (CiU), qui insta la po-
blació a que formalitzi les recla-
macions a l’Omic.
Entre d’altres, la norma inclou con-
ceptes com el consum responsable, 
moderat i sota criteris sostenibles. 
El codi indica que les empreses 
prestadores de serveis bàsics, com 
les de subministraments, trans-
ports, assistencials o sanitaris han 
d’oferir una adreça física a Catalu-
nya per poder atendre la clientela 
i que la publicitat és vinculant. Els 
telèfons d’atenció sobre incidències 
i reclamacions en els serveis bàsics, 

segons la norma,  han de ser gra-
tuïts i la informació comercial, ac-
cessible a tothom.

Memòria 2010. L’Omic va atendre 
al 2010 un total de 1.314 consultes 
i va cursar 270 reclamacions, una 
xifra lleugerament inferior a la del 
2009, que va ser de 1.382 consul-
tes i 432 expedients. L’any passat 
es van disparar les atencions arran 
els problemes dels usuaris amb 
motiu del canvi de facturació de la 
tarifa elèctrica. La telefonia conti-

nua sent el tema pel qual més gent 
s’acosta al servei (26% dels casos) 
i també destaca l’elevada quantitat 
d’usuaris que tramita queixes rela-
cionades amb el consum elèctric i 
les assegurances. Per gestionar les 
peticions sobre lloguers i comuni-
tats de propietaris, l’Omic manté 
el conveni amb la Cambra de la 
Propietat Urbana de Cerdanyola. 
L’Omic està situada a la Casa de 
la Vila i atén de 8 a 15h, de di-
marts a divendres, i de 10 a 13h i 
de 15 a 19h, els dilluns.

Silvia Díaz | Redacció

Les consultes sobre telefonia, especialment la mòbil, són les més habituals a l’Omic
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Ho havia de dir
Fa temps que no escrivia a La Veu i en 
tinc ganes. Volia ficar-me amb aquells/
aquelles, que quan han de fer un dis-
curs diuen “tots i totes”. No vull en-
fadar-me amb ningú però em sembla 
fora de temps, les dones ja han con-
querit per mèrit propi, els seus drets 
dins la  societat. Al meu entendre no 
els hi fa cap favor. A veure, potser estic 
equivocat, però jo si fos jove m’agrada-
ria ser dona.
Avui però vull parlar del Pla estratègic, 
actualitzat recentment i presentat no-
vament a la Casa de la Vila. Les seves 
definicions del que ha de ser el nostre 
poble em cansa, ja sé que volem la 
millor ciutat, la més ecològica, la més 
integradora, la més comercial, la més 
neta, la millor comunicada, etc. Però, 
després com es fa? Quin projecte del 
poble ha anat en la direcció que es 
van marcar en el pla estratègic de fa 
set anys? Potser va ser el carrer Major 
que s’ha hagut de fer tres cops? Potser 
el carrer per vianants de Sant Antoni, 
que només es bo per a uns quants?  
Carrers nous de trinca que si et creues 
amb una furgoneta has de frenar per 
no topar-hi?
“Una ciutat més atractiva, desenvo-
lupada econòmicament i socialment 
acollidora”, aquest eslògan em recorda 
quan a una miss recentment coronada 
li demanen que digui alguna cosa i 
diu: “Jo desitjo la pau en el món”. Jo 
també. Un dels grans elogis del Pla és 
la participació ciutadana, una colla de 
ciutadans que hi participen i l’Ajunta-
ment pressumeix del seu concurs en 
el disseny del Pla. Tampoc els entenc, 
doncs la majoria critica les obres realit-
zades o no hi participen o no és tenen 
en compte les seves aportacions, o bé 
no parlen quan cal. Mai havia sentit 
tantes crítiques al carril bici. Sembla 
que és fa per motivar l’ús de la bici-
cleta per la ciutat. No cal, totes pas-
sen pel carrer Major a tota castanya, 

principalment en caps de setmana. 
Sigueu més pragmàtics i deixeu de fer 
volar coloms, que tenim pocs recursos 
i cal aprofitar-los. 

Jaume Ribera
               Montcada 

Muertes silenciadas 
Hoy leía en el portal web del Servicio 
de Información y Noticias Científicas 
(SINC) el siguiente titular: “El 79% 
de la población española respira aire 
contaminado”. Sin duda, un encabe-
zado llamativo, pues nos está advir-
tiendo de un “peligro” potencial que 
afecta al conjunto de ciudadanos de 
este planeta. Sigo extrayendo algu-
nos datos que me han llamado la 
atención del artículo: “El Ministerio 
de Medio Ambiente, Medio Rural y 
Marino (MARM) cifra en 16.000 el 
número de muertes prematuras anu-
ales en el Estado español”, mientras 
que la Comisión Europea calcula que 
cada año “400.000 personas falle-
cen en la Unión Europea por esta 
misma causa”. 
Esta nueva información no sólo me ha 
llamado la atención, sino que me ha 
hecho reflexionar. Son muchas muertes. 
Demasiadas. ¿Y por qué los medios de 
comunicación no le dan la importancia 
que se merece? Lo que quiero decir es 
que si se toma conciencia de la realidad 
presente y los ciudadanos empeza-
mos a denunciar que hay muchísimas 
muertes causadas, en primer lugar 
por la navegación marítima, la mayor 
fuen te de contaminación del mundo 
con mas de 2000 millones de barriles 
de petróleo cada año emitiendo mas 
de 800 millones de toneladas de CO2 
y mas dióxido de azufre que todos los 
coches y camiones del mundo.
En segundo lugar, la navegación aérea, 
que contribuye con el 15% del total 
de las emisiones contaminantes mun-
diales. En tercer lugar, las cementeras, 
centrales térmicas y las químicas y, en 

último lugar, los vehículos de trans-
porte y nuestros coches. 
Los accidentes de tráfico siempre 
son una tragedia para las familias… 
Pero señores, ¡estamos hablando 
de 3.030 muertes en 2008 contra 
16.000 muertes por contamina-
ción atmosférica! Cualitativamente, 
ninguna muerte está por encima de 
otra… Pero cuantitativamente hay 
una diferencia y eso los medios de 
comunicación y la clase política no 
deberían obviarlo.

Manolo Gómez
Can Sant Joan

Camí cap a la igualtat
L’associació ADIMIR és l’entitat de 
Montcada i Reixac que abandera la 
discapacitat. Des d’aquesta entitat 
lluitem sense descans perquè les 
persones discapacitades tinguin en 
el nostre municipi les mateixes opor-
tunitats que la resta de ciutadans. El 
camí cap a una veritable inclusió no 
és fàcil, no és solament un problema 
de recursos sinó també de voluntats, 
i aquesta voluntat és la que l’associa-
ció ha promogut a través d’una moció 
molt estudiada i elaborada. Aprovada 
per unanimitat a l’últim Ple, insta als 
grups polítics a posicionar-se a favor 
dels drets i la igualtat d’oportunitats de 
les persones amb discapacitat i que es 
garanteixi la participació d’aquestes 
en qualsevol de les activitats, treballs i 
actuacions que es desenvolupin i s’ofe-
reixin a Montcada i Reixac. 
Des del sentiment dels que estem 
treballant per la discapacitat volem 
agrair a totes aquelles famílies que 
com les nostres creuen necessari fer 
un pas més. Cada vegada som més i 
cada vegada més visibles. Animem a 
totes aquelles persones que com no-
saltres viuen molt d’a prop o en pri-
mera persona la discapacitat a que 
reivindiquin, lluitin, exigeixin i recla-
min els seus drets. Cada vegada s’ai-

xequen més veus perquè som molts 
els que cada dia estem submergits en 
aquesta realitat. No pretenem viure de 
la nostra situació, simplement exigim 
existir en àmbits com el social, el cul-
tural, el laboral i l’educatiu entre d’al-
tres, en igualtat d’obligacions i drets.

Ana Ballesta
Adimir

Atención sanitaria
Hace unos días mi marido fue al 
ambulatorio con un cuadro gripal y 
fiebre elevada desde hacía 48 horas. 
Su doctora de cabecera le recetó 
paracetamol para la fiebre y descan-
so. Pasados unos días los síntomas 
no remitían y acudió nuevamente a 
la consulta donde recibió el mismo 
diag nóstico. Visto el interés mostra-
do, mi marido y yo nos dirigimos a ur-
gencias del hospital de Can Ruti para 
que valoraran su estado. Después de 
hacerle las exploraciones necesarias 
salimos de allí con un diagnóstico de 
bronquitis bacteriana, una receta de 
mucolítico y un antibiótico. A partir 
del día siguiente, empezó a mostrar 
una considerable mejoría.
Después de esta experiencia me 
pregunto varias cosas: ¿Por qué no 
le hicieron las pruebas necesarias 
en el CAP al ver la persistencia de 
la enfermedad? ¿No es debido a la 
desgana de cierto personal sanitario 
que los usuarios acabamos colap-
sando los servicios de urgencias de 
los hospitales? ¿Somos personas o 
somos números?

Lydia Segura
Montcada

Fe d’errates
El preu del lloguer de la teleassistència que 
ofereix Creu Roja és de 28,24  euros (servei 
bàsic) o 52,17 (servei ampliat) al mes i no 
80 com publicàvem a La Veu 376. Aquests 
80 euros corresponen al dipòsit de l’equip, 
diners que es retornen quan es deixa de fer 
servir. El que no es retorna són els 73,15 
euros que costa la seva instal·lació.

La bústia del lector
laveu.cat/latevaveu
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Fil directe amb l’Ajuntament

El proper número, el 18 de març

El carrer Joaquim Castellví té una vorera massa estreta per garantir la 
seguretat dels vianants. Han pensat alguna manera de resoldre aquest 
problema? C. V. I Font Pudenta

L’Ajuntament està treballant per millorar l’accés des del barri de Font 
Pudenta al centre del municipi, mitjançant la construcció d’una pas-
sera volant sobre el Ripoll. Actualment aquesta actuació es troba en 
fase de redacció del projecte a càrrec dels arquitectes municipals i 
té el vistiplau de l’Agència Catalana de l’Aigua –que és la que té les 
competències en matèria de rius. D’altra banda, l’Àrea Metropolita-
na de Barcelona, a petició del consistori, ha començat a elaborar un 
estudi d’ampliació de la pasarel·la dels Hermanos, que també estarà 
lligada a aquest projecte per millorar la connexió entre barris | Juan 
Parra, president de l’Àrea de Política Terrorial (PSC)

el clic

gossos a Ca n’Oller

La pràctica de dur els gossos sense lligar als espais pú-
blics cada cop és més estesa. Aquest n’és un exemple. 
Qualsevol dissabte podem veure com una colla d’amos 
amb els seus gossos sense lligar es passegen i de pas-
sada embruten amb les defecacions un espai públic, en 
aquest cas concret, el parc de Ca n’Oller, a Terra Nostra. 
Aniria bé que algú hi posés mà d’una manera definitiva, 
ja que no gaire més lluny hi ha una muntanya on aques-
tes pobres bèsties podrien escampar la boira sense in-
terferir en les múltiples pràctiques que ofereix un parc 
públic: jugar, estirar-se a descansar, prendre el sol... Ens 
hem parat a pensar per què serveixen els rètols que hi 
ha als espais públics i que marquen una conducta ètica 
i de respecte cap a tothom?
M. LL. Terra Nostra

Envia la teva foto a som@laveu.cat

>Editorial
Habitatge digne 
L’article 47 de la Constitució 
diu, literalment, que “tots els 
espanyols tenen dret a una vi-
venda digna i adequada. Els 
poders públics promouran les 
condicions necessàries i esta-
bliran les normes pertinents 
per fer efectiu aquest dret”. 
La Carta Magna universalitza 
l’accés a un habitatge, però 
la realitat condiciona la seva  
adquisició, en la majoria dels 
casos, a arribar a un acord 
amb una entitat bancària. Si 
el propietari no compleix amb 
allò signat, el desenllaç és la 
pèrdua de la vivenda i un deu-
te gairebé de per vida amb el 
banc o la caixa per liquidar la 
hipoteca, a més d’adjudicar-se 
l’etiqueta de morós. Per acabar 
amb aquesta indefensió, últi-
mament han proliferat a Cata-
lunya plataformes d’afectats 
per les hipoteques i a Montca-
da se n’ha creat una. Aquest 
col·lectiu treballa per posar fi 
als desnonaments, perquè les 
famílies no es trobin al carrer 
per no poder pagar i perquè la 
devolució de l’habitatge a l’en-
titat financera sigui suficient 
per liquidar el deute –el que 
es denomina dació. 
Per fer possible aquest canvi, 
la plataforma promou la mo-
dificació de la llei hipotecària 
espanyola, que actualment 
atorga als bancs un poder 
gairebé absolut. A nivell local 
sembla difícil poder canviar al-
guna cosa d’aquest complicat 
món legal i financer, però és 
factible plantejar un protocol 
d’actuació, implicant les regi-
dories de l’Ajuntament que si-
gui necessari, per donar suport 
les famílies desnonades. Posar 
a l’abast dels afectats pisos de 
lloguer a un preu just podria 
ser un inici.
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Opinions dels grups polítics amb representació al Ple

M. Carmen Porro
Portaveu del PSC

Tothom vol ser mirnet i mirneta
La passada setmana l’Ajuntament va presentar 
una nova campanya de sensibilització envers 
la neteja i el civisme al nostre municipi i des del 
PSC volem manifestar la nostra implicació amb 
l’educació en aquests hàbits. No és més net qui 
més neteja, sinó qui menys embruta i això serveix 
igual per a casa nostra com per l’espai públic, el 
que hem de compartir amb tothom i hem de col-
laborar a mantenir. 
Es destinen anualment un nombre important de 
recursos, tant humans com materials i econòmics, 
per oferir un servei de neteja adient per a la nos-

tra població, però no hem sigut capaços encara 
d’aconseguir que la població faci seu l’espai públic 
i el respecti. Igual que a casa nostra no llencem 
les burilles de tabac o els xiclets al terra tampoc 
ho hem de fer al carrer. Hem de participar en el 
reciclatge dels residus i, si ho fem a través de la 
deixalleria municipal, ens suposa un estalvi en 
l’impost corresponent. Si ens hem de desfer d’an-
dròmines tenim a disposició de la ciutadania un 
telèfon per a la recollida de mobles i estris vells 
que a més es fa de forma gratuïta. I els i les que 
tenim la responsabilitat d’una mascota hem de ser 

molt curosos amb la recollida de les deposicions a 
l’espai públic. Deixar-les al carrer suposa, a més 
d’una irresponsabilitat, un perjudici per la salut de 
tothom, ja que comporta un risc d’infeccions.
Si tothom aporta una mica de la seva part estem 
segur que aconseguirem l’objectiu de tenir una 
ciutat més neta, uns espais més agradables pel 
gaudiment del nostre temps d’esbarjo i també un 
millor aprofitament dels recursos que es podran 
dedicar a altres necessitats del municipi. Us con-
videm a fer vostres els hàbits d’aquesta campanya 
i a ajudar-nos a aconseguir una Montcada millor.

Transparencia y juego limpio
Una de las críticas que a menudo la ciudadanía 
hace a los políticos es la utilización de lo público 
en beneficio propio. Y no me refiero sólo a con-
seguir una licencia para abrir unas ventanas en 
su casa de forma ilegal, ni a favorecer la contra-
tación de algún  familiar utilizando su cargo ins-
titucional, ni a pagar favores personales a cargo 
de los presupuestos del Ayuntamiento. En este 
caso me refiero a la utilización de los recursos 
públicos en beneficio de sus propios partidos. 
Así pues, nos encontramos con la contratación 
laboral directa en el Ayuntamiento o a través de 

una empresa concertada, de personas que per-
tenecen a sus partidos, o a las que se les obliga 
a su afiliación. 
También nos encontramos con la contratación 
de una empresa de marketing, a través de una 
empresa intermedia a la que paga el Ayunta-
miento, para desarrollar su campaña política. 
O se convocan reuniones con las asociaciones, 
utilizando los técnicos del Ayuntamiento, lo que 
les da un carácter oficial, cuando en realidad se 
trata de un acto electoral, donde se pretende 
mostrar interés por temas que han sido de su 

responsabilidad como concejal y a los que en 
estos años no les ha prestado atención.
Ya sabemos que de cara a las elecciones los go-
biernos municipales intentan limpiarle la cara a 
la ciudad, se incrementa la limpieza, se asfaltan 
las calles y se vuelven a asfaltar, se inauguran 
proyectos, alguno de ellos virtuales y se orga-
nizan juegos florales, todo para intentar hacer 
ver a la ciudadanía que están haciendo algo. 
Y efectivamente, están haciendo campaña po-
lítica a costa de las arcas del Ayuntamiento. La 
política demanda ¡transparencia y juego limpio!

Tolerancia cero con los inmigrantes incívicos
El PP presentó en el pasado pleno municipal una 
moción para que el incumplimiento de las normas 
de convivencia suponga un impedimento a la hora 
de solicitar arraigo o reagrupación familiar a los in-
migrantes en Montcada i Reixac. Pues bien, ningún 
partido político apoyó nuestra propuesta: ninguno. 
Además, nos acusaron de racistas, xenófobos, in-
morales… y no sé cuántas cosas más. El PP seguirá 
defendiendo aquello que cree que es justo: exigir a 
los inmigrantes lo que nos exigimos a nosotros mis-
mos, el cumplimiento de las normas de convivencia. 
La integración comporta el respeto a nuestra forma 

de vida, a nuestra cultura y a nuestras costumbres: 
las del país que les acoge. Defendemos que en 
aquellos casos graves de incumplimiento de estas 
normas de convivencia, además de la sanción eco-
nómica, afecte a los procedimientos de extranjería 
de arraigo y de reagrupación familiar. Estas medi-
das no son un castigo contra los inmigrantes, son 
un aval y un incentivo para aquellos que cumplen 
con sus obligaciones y no sólo se acuerdan de sus 
derechos. Incumplir estas normas evidencia una vo-
luntad clara de no quererse integrar en la sociedad 
que les acoge. Por eso, el Partido Popular pide que 

el informe que los ayuntamientos hacen cuando un 
inmigrante pide formalizar el arraigo o reagrupar a 
su familia incluya también observaciones sobre su 
comportamiento cívico y socialistas, convergentes y 
demás colores políticos de Montcada, lo niegan. In-
cluso creo que el inmigrante que no tenga trabajo en 
un determinado plazo de tiempo debería volver a su 
país de origen, porque si aquí vienen a trabajar y no 
lo consiguen, no tiene sentido que se queden entre 
nosotros, es necesario apostar por una inmigración 
legal y no premiar a la ilegal. Tolerancia cero e impla-
cables con los inmigrantes incívicos.

Un govern curt de mires
Fins al 2010, i en algun cas, fins al 2011, hem tingut 
garantides les inversions a Montcada i Reixac, tant 
pel que fa a la inversió de la Generalitat compromesa 
en els pressupostos d’abans de les eleccions auto-
nòmiques, que afecten bona part de les polítiques 
socials i equipaments, com pel que fa als fons FEIL, 
vinguts des de Madrid i que actualment estant com-
pletant les obres proposades. Això ha fet que l’Ajun-
tament hagi tirat endavant inversions cap a serveis a 
les persones, arranjaments de carrers, rehabilitacions 
de casals de gent gran, del Casino de Terra Nostra… 
Fins avui, l’Ajuntament ha notat l’efecte de la crisi 

per la davallada en picat de plusvàlues i llicències 
d’obres (construcció) i per un augment de la moro-
sitat en el cobrament dels impostos i taxes, però ha 
tingut garantides les subvencions i les inversions de 
les administracions i institucions supramunicipals. 
Enguany el panorama començarà a canviar. CiU, 
des del govern de la Generalitat, amb la crisi com 
a coartada, està emprenent una política d’ajustos 
draconians i de retallades socials sense precedents 
i té en el punt de mira el sistema sanitari, l’educació 
i el desplegament de la Llei de la Dependència. Els 
municipis podem començar a acomiadar-nos de les 

subvencions que rebíem de la Generalitat per aten-
dre aquestes polítiques i que durant aquests anys 
han servit per fer les escoles bressol, programes 
d’atenció domiciliària i millorar els equipaments. 
Amb tot, comptem amb la gestió pròpia d’un equip 
de govern (PSC i CiU) que ha dilapidat els recursos 
propis i que ha estat incapaç d’emprendre accions 
i actuacions d’inversió en les potencialitats que té 
Montcada; ans al contrari, només ha tingut ulls per 
a la construcció i, amb el catacrac d’aquesta, l’equip 
de govern actual ha quedat cec. Amb PSC i CiU a 
l’Ajuntament, tenim molt mala peça al teler.

Eva García
Portaveu del PPC

Josep M. González
Portaveu d’ICV-EUiA

Montcada en positiu
L’altre dia em va aturar un veí de la Font Puden-
da i em va comentar que com era possible que, 
en la situació econòmica en què es trobaven els 
ajuntaments, aquí a Montcada i Reixac es po-
guessin asfaltar alhora tants carrers de la nostra 
ciutat. Que, d’on treiem els diners? Li vaig dir que 
no és fruit de la irresponsabilitat; vaig detectar 
al seu moment la disminució d’ingressos que la 
crisi econòmica afectaria als ajuntaments, vaig 
proposar al govern municipal prendre mesures 
d’austeritat i de contenció de la despesa admi-
nistrativa i sumptuària i, en aquest any, quan 

molts ajuntaments no han pogut destinar diners 
a inversions per que estaven massa endeutats, a 
Montcada i Reixac, el govern ha pogut disposar 
de 1.000.000 euros en dues anualitats per asfal-
tar més de 35 carrers del nostre municipi.
És en plena crisi econòmica quan es manifesta 
la bona o mala gestió dels recursos públics que 
és, en definitiva, de l’esforç impositiu dels ciuta-
dans i ciutadanes de la nostra ciutat. En aquests 
dies estem tancant el pressupost del 2010, el 
darrer pressupost del mandat actual. Les pri-
meres dades que ja tenim són que, en aquests 

darrers anys, tot i l’important esforç inversor que 
s’ha fet a la ciutat, s’haurà disminuït el deute de 
l’Ajuntament, al contrari del que fan moltes al-
tres administracions, que ha estat augmentar el 
deute. És el resultat de la seriositat, del rigor i del 
lideratge en la gestió dels comptes públics, dels 
diners que són de tots.

Joan Maresma
Portaveu de CiU

Marta Aguilar
Portaveu d’Esquerra
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gran Rua de Carnaval
El Rei Carnestoltes i la seva cort 
encapçalaran la desfilada 

5 dE MARç, 18H
C.BiFuRCACió dE CAn SAnt JoAn

14 dE MARç, dE 9 A 14.30H i dE 16H A 21H
CASA dE LA viLA

4 l divendres
Espectacle. Infantil amb el grup El Sarau 
i berenar. Hora: 17.30h. Lloc: Centre Cí-
vic Can Cuiàs.

Ball. De disfresses amb els Farsants i 
xocolatada. Hora: 18h. Lloc: Kursaal.

5 l dissabte
Visita. ‘Santiago Rusiñol i la ciutat de 
Barcelona’. Hora: 11h. Lloc: Plaça de 
l’Àngel. Organitza: Fundació Cultural.

Carnaval. Rua 2011 pels carrers de 
Montcada. Hora: 18h. Punt de sortida: c. 
Bifurcació (veure pàgina 21). 

Festa. De carnaval. Hora: 23h. Lloc: Abi 
(Colon, 5). Organitza: Get Back.

6 l diumenge
Excursió. Al Turó dins del cicle ‘Montca-
da camina’. Hora: 9h. Lloc: col·legi La 
Salle Montcada (més informació Andreu 
659 717 219).

Carnaval. Ball de disfresses amb el grup 
Amadeu i Cia, lliurament de premis del 
concurs de sardines i comiat del Rei 
Carnestoltes. Hora: 12h. Lloc: Plaça de 
l’Església.

Ball. De Carnaval i concurs de disfres-
ses. Hora: 17h. Lloc: Casa de Gent Gran 
Casa de la Mina.

8 l dimarts
Taller. De defensa personal per a dones. 
Horaris: De 15 a 16h i de 16 a 17h. 
Lloc: Montcada Aqua. Organitza: Club 
Shi-Kan (inscripció prèvia a l’IME).

9 l dimecres
Marató. D’aeròbic per a dones. Hora: 
18.30h. Lloc: Centre Cívic Can Cuiàs.

Taller. De risoteràpia. Hora: 15.30h. 
Lloc: Centre Cívic La Ribera.

Xerrada. Sobre les festes primaverals. 
Hora: 20h. Lloc: Fundació Cultural 
Montcada. 

10 l dijous
Taller. De risoteràpia per a dones. Hora: 
15.30h. Lloc: Espai Cultural Kursaal.

Taller. De risoteràpia per a dones. Hora: 
18h. Lloc: Centre Cívic L’Alzina.

12 l dissabte
Excursió. Amb raquetes al Puigllançada. 

Hora: 8h. Lloc: Col·legi La Salle Montcada 
(més informació Àngel 666 377 968). Or-
ganitza: El Cim.

Competició. Primera Comarcal de gim-
nàstica rítmica. Hora: 9h. Lloc: Pavelló 
Miquel Poblet. Organitza: La Unió.

Visita. A les farmàcies modernistes del 
Raval a l’esquerra de l’Eixample. Hora: 
11h. Lloc: Font de Canaletes.

Sopar. De dones al restaurant El Pedre-
gar (Bellaterra) .  Preu: 35 euros. Reser-
ves al telèfon 935 646 246 .

14 l dilluns
Donacions. Marató de sang. Hora: De 
9h a 14.30h i de 16h a 21h. Lloc: Casa 
de la Vila. 

16 l dimecres
Taller. Monogràfic de cuina sobre arros-
sos. Hora: 20h. Lloc: Centre Cultural La 
Unió.

17 l dijous
Xerrada. Sobre la crisi del petroli amb 
Joaquim Ballabrera, del CSIC. Hora:  
19.30h. Lloc: Casa de la Vila. Organitza: 
Cercle Cultural.

Ajuntament 935 726 474
Ambulàncies 061
Atenció ciutadana 010
Sanitat Respon 902 111 444
Mossos d’Esquadra 088-112
policia Local 092
policia Nacional 935 642 450
Taxis 936 917 600Te
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Rivas, c. conca,10
Duran, av. terra nostra, 37
J.Recasens, av.catalunya, 65
Guix, c. major, 25
Miró, c. orquidea, 8
J.Relat, c. major, 89
Pardo, c. masia, 2
Vila Nieto, països catalans, 51
J.Vila, pg. jaume i, 26

4 5 6

11 12 138 9 107

14

Duran j.Vila j.Vila

rivas Duran Duranrecasens V.nieto j.relatGuix 

j.relatGuix recasens V.nietopardo

16 1817
rivas rivas

19 20

                                       març

Marató de donacions 
de sang
Organitza: Banc de Sang i Teixits

Tel. 935 751 289  |  De dimarts a dissabte: 17 a 21h.  Diumenge: 11 a 14h

Tel. 934 451 888  |  De dilluns a divendres: 8 a 22h. Dissabte:10 a 14h i 17 a 19h. Diumenge:10 a 14h

Tel. 935 651 122  |  De dilluns a divendres: 9 a 15h i 17 a 21h. Dissabte: 10 a 14h i 17 a 19h. Diumenge: 10 a 14h

Exposició 
‘Les dones 
i els nobels’ 
 
Fins al 13 de març

Exposició
C’EST LA pARADIS
De Sabrina Sampere
Fins al 27 de març

sala 
principal

EXpOSICIÓ
‘benestar amb les 
formes i els colors’
Fins al 13 de març

EXPOSICIÓ
‘la ribera, pla integral de les persones’
Del 17 de març al 10 d’abril
sala sebastià Heredia

15
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NOVETATS SOBRE LES MALESES
Les investigacions revelen que l’origen 
del poblat es remunta al segle VIè a.n.e

LA pEgATINA TREU NOU DISC
‘Xapomelön’ reuneix 21 temes de 
rumba urbana i mestissa

Una quinzena de comparses 
s’ha  inscrit a la Rua de Carnaval  
2011 que recorrerà els carrers de 
Montcada i Reixac el 5 de març.  
La desfilada comptarà amb tres 
comparses de nova creació: la 
d’un grup de mares del Gurugú, 
la del Club Català de Ciència 
Ficció i la d’una colla de veïns de 
Montcada, reunits sota el nom de 
‘La Parodia Nasional’. També hi 
haurà dues participacions de fora 
de Montcada, la de la Joventut 
Sardanista de Martorelles, que ja 
va ser-hi l’any passat, i l’Associa-
ció Cultural Vientos del Sur, que 
fa el seu debut. 

El Jym’s descansa. No faltaran a 
la cita les comparses de La Unió, 
l’Associació d’Equatorians Re-
sidents a Montcada (ASERM), 
l’Esplai SESA, l’Associació En-
dansa, l’escola d’an glès April, la 
Salle Conect@, el Centre Cívic 
La Ribera, Las lunáticas, No so-
mos nadie i Las Carrozas. El gran 
absent de la Rua serà el gimnàs 
Jym’s, de Can Sant Joan, que ha 
decidit fer una pausa després de 
participar-hi durant 10 anys con-

secutius. Com en altres edicions,  
la Rua serà encapçalada per la 
comparsa del Rei Carnestoltes i 
la seva cort, que ballaran al ritme 
de la música en directe del grup 
La Desbanda. La gent que vagi 
disfressada però no formi part 
de cap comparsa pot afegir-se a 
la Rua, posant-se davant del pri-
mer grup. La desfilada sortirà 
del carrer Bifurcació de Can Sant 
Joan (18h) i passarà per Bateria, 
Masia, Mina, av. de la Unitat, 
Pasqual, Elionor, Major, Pont de 
la Salle, Rambla dels Països Ca-
talans i camí de la Font Freda. 

Sambòdrom i ball. En finalitzar la 
Rua començarà el sambòdrom 
al pavelló Miquel Poblet (20h). 
Durant l’acte, presentat per Jor-
di Amenós i la banda Pentina El 
Gat, Sa Majestat i les autoritats 
lliuraran el premi del concurs 
d’aparadors de Carnaval –en el 
qual han pres part 17 comerços, 
la majoria de Can Sant Joan– i 
sortejaran dos viatges entre els 
membres de les comparses, ca-
dascuna de les quals rebrà un 
trofeu recordatori. Com a nove-
tats, es farà un reconeixement al 
participant de menys i de més 
edat, es proposarà una coreo-
grafia conjunta i es projectarà un 
vídeo sobre la Rua a la pantalla 
de la discoteca mòbil, que farà 
ballar el públic fins a les 4 de la 
matinada.

CARNAVAL 2011

Laura Grau | Redacció

La cort del Rei Carnestoltes va visitar el Kursaal el 27 de febrer per anunciar l’arribada de l’estrafolari personatge entre el públic de la sala
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El gran absent serà el 
gimnàs Jym’s, que fa 
una pausa després de 
10 anys consecutius

La gran Rua comptarà amb una quinzena 
de comparses, tres de noves i dues de fora 
Tots els grups podran participar en una coreografia conjunta al pavelló Miquel poblet on es projectaran imatges de la desfilada

 

El judici i la mort del Rei Carnes-
tol tes, que tradicionalment es 
feia el Dimecres de Cendra, s’ha 
avançat aquest any al diumenge 
6 de març, fent-lo coincidir amb 
el ball de disfresses infantil que 
cada any es programa a la pla-
ça de l’Església (12h). Aquesta 
modificació del programa clàssic 
està motivada per la coincidèn-
cia de la festa amb la Setmana 
Blanca a les escoles, fet que la 
Regidoria de Cultura considera 

que li restaria participació. Du-
rant l’acte, amenitzat pel grup 
Amadeu i Cia, el Rei Carnestoltes 
premiarà  les sardines més ‘car-
navaleres’ que s’hagin presentat 
al concurs. Prèviament, el 4 de 
març la mainada de Can Cuiàs 
i la de Can Sant Joan podran 
gaudir d’un ball de disfresses i 
un espectacle infantil al Centre 
Cívic (17.30h) i al Kursaal (18h),  
respectivament. D’altra banda, 
el grup Get Back organitza un 

ball de disfresses a l’Abi el 5 de 
març (23h), amb premis per a 
les més originals. Les entrades, 
a 8 euros, es poden adquirir al 
Cafè Colon, al Forn Oliveres o a 
la perruqueria Mestres. El Casal 
de Gent Gran Casa de la Mina 
també farà el seu propi ball i 
concurs el 6 de març (17h). A 
partir del 14 es podran veure les 
millors imatges del carnaval en 
una exposició fotogràfica que es 
farà a la Casa de la Vila | Lg

El ball de disfresses i el comiat del Carnestoltes es faran el mateix dia 
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Les palmeres i les butaques són 
els dos elements que més es 
repeteixen a les obres que for-
men part de l’exposició ‘C’est 
le paradis’ que l’artista sabade-
llenca Sabrina Sampere exposa 
a l’Auditori Municipal fins al 27 
de març. La inauguració, feta el 
22 de febrer, va comptar amb la 
presència de familiars i amics de 
l’artista i la regidora de Cultura, 
Amèlia Morral (CiU), en repre-
sentació de l’Ajuntament. 

Paradisos imaginaris. La mostra 
està formada per una vintena de 
creacions, la majoria olis sobre 

tela, on Sampere crea paradisos 
imaginaris poblats per estilitza-
des palmeres que simbolitzen 
“la recerca de la superació”, 
en paraules de l’autora per a la 
qual aquests arbres s’han con-
vertit “en un estat d’ànim i 
una figura estètica molt per-
sonal, present en determinats 
paisatges pels quals m’agrada 
passejar”. La presència de buta-
ques solitàries en bona part dels 
quadres crea un joc d’equívocs: 
“Algú ha de venir? Algú aca-
ba de marxar? Què passa?... 
L’espectador pot muntar les 
seves pròpies conclusions”, va 
explicar l’artista. 

La pintora sabadellenca Sabrina Sampere posa davant d’una de les obres de l’exposició

PINTURA

Laura Grau | Montcada

FOTOGRAFIA

Iranzo reflexiona sobre els estigmes 
socials de l’obesitat a ‘109,4’

La fotògrafa Olga Iranzo ex-
posa a l’Escola Superior de Fo-
tografia de Barcelona Gris Art 
(Còrsega, 415), una mostra titu-
lada ‘109,4’ els quilos que pesa 
la protagonista del seu reportat-
ge, una dels sis milions d’obesos 
que hi ha actual ment a Espanya, 
que ja ocupa el tercer lloc en el 
rànquing de països afectats per 
aquest problema, després dels 
Estats Units i Gran Bretanya. 
Iranzo reflexiona amb les se-
ves imatges sobre els estigmes 
socials  de l’obesitat, les seves 
causes i, en l’ex trem contrari, 
les condicions de fam i misèria 
que sofreixen milions de perso-

nes al món. El reportatge també 
s’ha publicat a la revista ‘Piel de 
foto’. Iranzo combina els estudis 

d’imatge a l’escola Gris Art amb 
el treball d’assistent del fotògraf 
Jordi Bernabé. 

Olga Iranzo, al centre, flanquejada per Noemí Conesa i Celeste Arroquy, de la revista ‘Piel de foto’
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Sampere simbolitza en 
les palmeres la recerca 
de la superació personal
‘C’est le paradis’ es podrà veure a l’Auditori fins al 27 de març Laura Grau | Redacció

La fotògrafa montcadenca exposa a l’Escola Superior de Fotografia Gris Art de Barcelona 

SANT JORDI

La Fira del Llibre es manté el dia 23
La coincidència amb dissabte Sant pot fer minvar la participació d’escoles i entitats

Després de consultar el Gremi 
de Llibreters i diversos ajunta-
ments dels voltants, la Regido-
ria de Cultura ha decidit man-
tenir la celebració de la Fira del 
Llibre al carrer el Dia de Sant 
Jordi, a pesar que caigui en dis-
sabte Sant. “És probable que 
el nombre de parades dismi-
nueixi, sobretot les vinculades 

als centres educatius, però 
creiem que avançar-ho o pos-
posar-ho pot ser igualment 
contraproduent”, ha explicat la 
titular del departament, Amèlia 
Morral (CiU). Per compensar la 
possible reducció de parades, es 
reforçarà el programa d’activi-
tats previst per al 23 d’abril amb 
l’organització d’una ballada de 
sardanes i un espectacle infantil.

Les llibreries, floristeries i asso-
ciacions que vulguin participar a 
la Fira han d’emplenar el full de 
sol·licitud –que es pot trobar a la 
Casa de la Vila i al Kursaal o bé 
descarregar-lo del web de l’Ajun-
tament– i portar-lo a la Casa de 
la Vila de dilluns a divendres de 
9h a 14h. També es pot enviar 
per correu electrònic a l’adreça 
cultura@montcada.org.

Laura Grau | Redacció
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MúSICA

La pegatina aposta pel mestissatge 
en el seu tercer àlbum ‘Xapomelön’
La banda estrenarà el seu nou directe el 18 de març a la Sala Cotton Club de Lleida

El 15 de març surt al carrer el 
tercer àlbum de La Pegatina, 
‘Xapomelön’, format per 21 te-
mes que barregen la caracterís-
tica rumba urbana de la banda 
montcadenca amb ritmes com 
el merengue, la ranxera, la cúm-
bia i l’skà. Si al segon disc, ‘Via 
Mandarina’, incorporaven acor-
dió i trompeta al grup, ara és el 
torn de la bateria, que posa de 
relleu la versatilitat de l’estil de 
la música “pegatinera’. Pel que 
fa a les lletres, el grup aposta 
per les temàtiques de sempre, 
com l’amor i la crítica social, 
però amb la seva mirada fresca 
i descarada. En són un exemple, 
Muérdeme –tema del que s’ha fet 
un videoclip que es publicarà el 
8 de març–, Jai eta dantza o Molta 
merda i massa teatre. 

Col·laboracions. A més del català 
i el castellà, el grup també inclou 
altres llengües com el basc i el 
francès. No hi falten les cançons 
eròticofestives com Chocholoco o 

Foxy & Billy ni les històries cos-
tumistes com Mari Carmen o La 
Voisine. ‘Xapomelön’ ha comptat 
amb la col·laboració de músics 
com Joan Garriga, Amparo 
Sánchez i les Sey Sisters. Tot i 
els èxits de públic assolits a ni-
vell català, espanyol i europeu, 
la banda ha afrontat el seu tercer 

treball “amb la frescor i l’ho-
nestedat de sempre, gaudint 
de tot el procés”, ha dit el seu 
líder, Rubén Sierra. Els dies 18 
i 19 de març estrenarà el nou 
directe a la Sala Cotton Club 
de Lleida. El primer concert a 
Barcelona serà el 25 de març a 
la Sala Apolo.

Imatge promocional del nou treball de La Pegatina que veurà la llum el 15 de març

Laura Grau | Redacció
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BIBLIOTECA ELISENDA DE MONTCADA

Literatura sobre els Beatles i 
John Lennon n’hi ha molta i 
per intentar ser original, Juan 
Manuel Escrihuela ha decidit 
especular sobre què hagués pas-
sat si el músic anglès no hagués 
mort el 8 de desembre de 1980 a 
Nova York en el seu debut com 
a novel·lista. El sueño ha terminado 
(Quarentena Edicions), que l’au-
tor va presentar el 17 de febrer, 
a la Biblioteca Elisenda, pretén 

“que els fans somiïn amb una 
hipotètica reunió entre Len-
non i la resta dels Beatles”, va 
indicar l’escriptor. Escrihuela 
no va voler desvetllar cap detall 
de la història en què estableix 
un vincle entre Lennon, el seu 
assassí, Mark David Chapman, 
i J.D. Salinger, l’autor del lli-
bre El vigilant en el camp de sègol, 
un exemplar del qual portava 
Chapman en el moment de po-
sar fi a la vida del músic. 

Silvia Díaz | Pla d’en Coll

Javi Atarés i Mariona Grau interpretant ‘Imagine’ al costat de l’autor d’‘El sueño ha terminado’ 
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Escrihuela ficciona com 
seria la vida de Lennon
El crític musical i novel·lista presenta ‘El sueño ha terminado’
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JACIMENT IBÈRIC LES MALESES

La cronologia de l’assentament és 
més antiga del que es creia fins ara 
El sistema de forja que s’ha trobat a la casa del ferrer podria ser únic a tot el territori íber català

La campanya arqueològica feta 
el passat juliol al jaciment ibèric 
Les Maleses ha permès situar 
l’origen del poblat dos segles en-
rera del que es pensava fins ara, 
del IV al VIè a.n.e. La trobada 
de restes de ceràmica i un capfo-
guer més antics que la cronolo-
gia de l’assentament ha estat de-
terminant per arribar a aquesta 
conclusió, feta pública el 23 de 
febrer a la Casa de la Vila. La 
directora del Museu Municipal, 
Mercedes Durán, considera un 
pas important poder datar l’inici 
del poblat, “quan tan sols exis-
tien hàbitats dispersos, sense 
cap tipus d’urbanisme”. 
A la casa del ferrer s’ha identi-
ficat un conducte entre el forn 
i la forja que tindria la funció 
d’alimentar les brases de forma 
natural.  “Aquesta particula-
ritat podria ser única en el 
món íber català”, va explicar 
la directora de les excavacions, 
Gemma Hidalgo. 

Pilastra ritual. L’altre punt d’in-
terès és l’anomenat edifici sin-
gular, una casa amb una desena 
d’estances al voltant d’un espai 
circular presidit per una pilastra, 
a sota de la qual s’ha trobat una 
antiga llar de foc. “Desconei-
xem per què la columna es va 
aixecar justament en aquest 
punt, potser per destinar-la a 

algun ritual, però no ho po-
dem confirmar”, va afegir Hi-
dalgo. L’acte va comptar amb 
la regidora de Cultura, Amèlia 
Morral (CiU), i Antoni Pinyero, 
de l’Ajuntament de Sant Fost de 
Campcentelles, municipi al que 

pertany una part del jaciment. 
Ambdós consistoris han sufra-
gat les tasques de consolidació 
de les estructures. El Consorci 
de la Serralada de Marina ha 
confirmat que finançarà la prò-
xima campanya arqueològica. 

Duran i Hidalgo, amb les restes que han permès concretar l’origen del poblat ibèric Les Maleses
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El Museu Municipal ha publicat el 
número 11 de la revista de divulgació 
científica ‘Monte Catano’,  de periodi-
citat anual, que s’ha pogut mantenir 
a pesar de les restriccions pressu-
postàries que han afectat la Regido-
ria de Cultura. “Creiem que l’esforç 
paga la pena perquè és una eina 
important de projecció de la ciu-
tat”, va dir la titular del departament, 
Amèlia Morral (CiU), durant l’acte 
de presentació. Entre els continguts 

d’aquest número destaquen el se-
guiment arqueològic de l’aixecament 
del carrer Major al 2009 amb motiu 
de les obres de condicionament dels 
serveis, a càrrec de l’arqueòleg Da-
niel Moly; un article sobre la sensi-
bilitat religiosa davant la mort en la 
Montcada dels segles XVI- XVIII, dels 
historiadors Jaume Alcázar i Joan 
Bertrán i un treball sobre la memòria 
històrica recent a partir d’entrevistes 
a tres veïns de Montcada | Lg  

> Nou número de la revista Monte Catano

Laura Grau | Montcada

La sala polivalent de la Biblioteca 
Elisenda de Montcada acollirà el 
18 de març (18h) la presentació 
d’Animalari, un poemari infantil 
escrit i il·lustrat per la dissenyado-
ra gràfica Glòria Falcón (a la foto) 
i musicat per Mercedes Delclós. 
El llibre està pensat per a nens 
i nenes de fins a 8 anys i conté 
poemes que tenen com a prota-
gonistes els animals. “És un llibre 
per mirar i per llegir, però també 
per cantar”, diu Falcón, que s’ha 
format com a poetes sa per a nens 
a l’Escola d’Escriptura de l’Ateneu 
de Barcelona| Lg

> poemari infantil a la Biblioteca Elisenda 

> Nova mostra de pintura de Festa Major
Els interessats a participar en la Mostra de Pintura de Festa Major poden 
portar a segellar el suport sobre el qual faran la seva obra  –ja sigui tela, 
fusta o paper– a l’Oficina d’Atenció Ciutadana de l’Ajuntament (OAC) els 
dies laborables compresos entre el 7 i el 18 de març –ambdós inclosos. Les 
bases presenten alguns canvis respecte edicions anteriors. La temàtica de 
l’obra, de tècnica lliure, ha d’estar relacionada amb Montcada i el suport 
no pot superar 1 metre x 1 metre. Les obres s’han de lliurar a la Casa de 
la Vila del 27 al 30 d’abril i seran exposades a l’auditori del 24 de maig al 
14 de juny. El jurat seleccionarà un màxim de tres obres que l’Ajuntament 
adquirirà per al seu fons d’art al preu que hagi estipulat l’artista | LR

> Canvis en el cartell del concert de jazz i tango
El bandoneonista i compositor Marcelo Mercadante, un dels músics estre-
lla del concert que s’ha programat al Kursaal el 19 de març (22h), no po-
drà actuar per raons personals. En el seu lloc actuarà el guitarrista català 
Jordi Farrés, no tan mediàtic com Mercadante –autor del tango dedicat a 
Leo Messi–, però amb una llarga experiència en grups i festivals de jazz. 
La direcció del concert anirà a càrrec del músic i trompetista Raynald 
Colom, que va participar amb Manu Chao en la gira de Clandestino per a 
Sudamèrica i en enregistraments de Sambeat i també d’Horacio Fumero, 
Fermín Muguruza i el cantant de flamenc Duquende, entre d’altres | Lg

> El SLC celebra el Dia de la poesia en català
Amb motiu del Dia de la poesia en català a facebook, el 17 de març, el 
Servei Local de Català (SLC), proposarà diferents activitats al voltant de la 
poesia a les aules, amb la col·laboració de la poetessa Elisa Riera, i també 
mitjançant la seva pàgina en aquesta xarxa social (www.facebook.com/slc.
montcadaireixac) | LR
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el retro-visor
Laura grau

Fundació Cultural Montcada

Davant la pròxima celebració del 
Dia Internacional de la Dona, cal 
fer un salt al nostre passat per 
no oblidar com ha evolucionat 
el paper de la dona en la nostra 
societat. Cap als anys cinquanta 
existia a Montcada –al carrer Ju-
lio García– l’Escola de la Secció 
Femenina de la Falange. El cen-
tre tenia com a principal objectiu 
exercir un control sobre la pobla-

ció femenina i adoctrinar-la ideo-
lògicament. Les noies s’havien  de 
preparar per arribar a ser ‘buenas 
esposas y madres” i convertir-se 
en “la reserva espiritual y religio-
sa del país”. Cosir, cuinar i altres 
feines de la llar eren les principals 
assignatures. Durant el franquis-
me fer el “Servicio social” era un 
requisit ineludible per a les dones 
d’entre 17 i 35 anys que volien 

treballar en els serveis públics, 
treure’s el carnet de conduir, ob-
tenir el passaport o estudiar batxi-
llerat. També existia una revista 
editada per la FET i les JONS 
amb una secció dedicada a la fu-
tures esposes i mares anomena-
da ‘Mujercitas’, segons la qual la 
màxima aspiració de la dona era 
cuidar dels fills i del marit i tenir la 
casa “como los chorros del oro”.

Com ser esposa, mare i... esclava
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Dones de la Secció Femenina de la Falange a Montcada desfilant pel carrer Major als anys cinquanta amb els uniformes i els símbols del moviment

Als anys cinquanta la Falange adoctrinava les dones de Montcada sobre les seves funcions

El primer recopilatori del Pre-
mi de Narrativa Curta Ateneu 
Domingo Fins serà la novetat 
que presentarà l’Abi a la Fira 
de Sant Jordi, tot i que ja es pot 
adquirir per 12 euros a la seva 
seu (Colon, 5). El volum inclou 
les obres guanyadores i finalistes 
de les cinc primeres edicions, de 
1997 a 2001. En total, una dese-
na d’autors d’arreu dels Països 
Catalans, entre els quals hi ha la 

montcadenca Blanca Martínez. 
Durant la presentació del llibre, 
feta el 22 de febrer, el president 
de l’Abi, Miquel Àngel Gràcia, 
va destacar la importància que 
el premi “continuï viu 15 anys 
després de la seva fundació” 
i va avançar que s’està prepa-
rant el volum dels cinc anys se-
güents. L’acte també va comptar 
amb un dels fundadors del cer-
tament, Josep Relat, i una repre-
sentant del jurat, Elisa Riera.

NOVETAT

Laura Grau | Montcada

L’Abi presenta el primer 
llibre del concurs literari
El volum recull els contes premiats entre el 1997 i el 2001

D’esquerra a dreta, Josep Relat, Elisa Riera i Miquel Àngel Gràcia, durant la presentació
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OR EN ATLETISME
El júnior Aitor Martín és el 
nou campió de Catalunya 
als 1.500 en pista coberta

HANDBOL MASCULÍ
La Salle encara depèn d’ella 
mateixa per jugar la fase d’ascens, 
tot i perdre contra el Bordils 

pàg. 30 pàg. 28  
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FUTBOL

Sílvia Alquézar  | Redacció

Dues derrotes 
posen fi a la 
bona ratxa de 
l’EF Montcada

Dues derrotes consecutives 
de l’EF Montcada han acabat 
amb la ratxa de sis jornades se-
guides sense perdre. Les noies 
d’Antonio Moya han ensopegat 
als dos últims partits contra ri-
vals que es troben millor classi-
ficats que les montcadenques. A 
domicili, l’equip femení va cau-
re derrotat contra el Sant Cugat 
–sisè amb 31 punts– per 4-1 
davant un equip amb un gran 
potencial ofensiu. Al camp de 
Can Sant Joan, l’Escola va per-
dre contra el Bonaire, el segon 
classificat, per 0-3. “Que amb 
un dels millors equips de la 
lliga hàgim aguantat amb un 
0-1 fins al minut 80, és una 
molt bona notícia”, va indicar 
Moya, qui va assegurar que les 
jugadores “van donar la cara”.  
El tècnic creu que l’equip va fer 
un bon partit, malgrat no poder 
comptar amb Regina i haver ju-
gat tocades Jéssica, Iris i Aída.

L’EF femení ha perdut els dos darrers partits
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El CD Montcada es va treure 
l’espina de la contundent de-
rrota a Tortosa (5-0), el 20 de 
febrer, guanyant una setmana 
després la Gimnàstica Iberiana 
a l’estadi de la Ferreria per 4-3, 
amb un hat-trick de Quim Sola-
no. No obstant això, el primer 
gol del partit el va marcar el 
rival al minut 4 de joc. Al 24, 
Eras va fer un gol de vaselina i, 
al 26, Solano va aconseguir el 
2-1 de cap. A l’inici de la repre-
sa, novament Solano va obtenir 
el 3-1 al minut 46. El mateix ju-
gador va culminar una contra, 
fent el 4-1. 

Ensurt. Però, quan el matx 
semblava ja sentenciat, quan  
l’Iberiana va reduir diferències 
amb el 4-2 al minut 81 amb 
un gol de penal i, a la jugada 
següent, el 4-3, situació que va 
provocar l’aparició dels ner-
vis en el si del CD Montcada 
perquè veia com un partit que 
tenia a la butxaca se li esta-
va complicant per moments. 
Malgrat tot, els homes d’Iván 
Rodríguez van aguantar els da-
rrers instants i es van emportar 
tres punts molt importants i, a 
més, van superar el golaverage 
particular amb l’Iberiana, per-
què a la primera volta van aca-
bar amb empat a 2.  “El triomf 
ens permet recuperar-nos a la 

taula i també anímicament”, 
va explicar el tècnic.
A la jornada anterior, el Mont-
cada va veure com el Tortosa 
sumava els tres punts en joc en 
un partit que es va decidir a la 
segona part. L’encert dels tor-
tosins i algunes decisions arbi-
trals que, en opinió de la plan-
tilla verda, van ser polèmiques 
–el  CD Montcada va veure 9 
targetes, una de les quals ver-
mella– van propiciar un resul-

tat prou aclaparador. Als mont-
cadencs, també els van passar 
factura les lesions dels tres cen-
trals i de dos laterals, que van 
deixar l’equip amb només 11 
homes del primer equip, refo-
rçat amb alguns jugadors del 
juvenil.
A manca de tretze jornades per-
què acabi el campionat de lliga, 
els verds es troben a la quinze-
na posició amb 29 punts, empa-
tats amb el Gramenet B i el San 

Cristóbal de Terrassa. Amb 26, 
hi ha dos equips més –el Torto-
sa i el Sants– que lluiten per la 
permanència a la màxima cate-
goria catalana. 
A les dues pròximes jornades, 
el CD Montcada s’enfrontarà a 
dos rivals de la part alta de la 
classificació. Els montcadencs 
visitaran el camp del Vilassar, 
a la setena posició, i rebran el 
Peralada, el cinquè, a l’estadi 
de la Ferreria. 

Sílvia Alquézar | Redacció

FUTBOL. PRIMERA CATALANA

El CD Montcada es treu l’espina de 
Tortosa amb un triomf important 
Els verds són a la quinzena posició amb 29 punts a la part baixa de la taula, on hi ha implicats molts equips

El CD Montcada va guanyar el Gimnàstica Iberiana per 4-3 en un partit que els locals anaven guanyant per 4-1 però, al final, se’ls va complicar
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Els homes de Juan Antonio Jaro van superar el Vall de Tenes per 6-5 en un matx intens

“L’equip ha donat la cara i hem 
demostrat que el mal resultat 
de la jornada passada va ser 
només una ensopegada”. Així 
s’expressava l’entrenador de l’FS 
Mausa, Juan Antonio Jaro, des-
prés de vèncer el 26 de febrer 
a casa contra el Vall de Tenes 
–quart, amb 34 punts– per 6 a 5, 
un resultat que, afegit a la derro-
ta del líder, l’Arenys de Munt (41 
punts), contra el segon, el Rapid 
Santa Coloma (37 punts), ha 
permès els montcadencs situar-
se en la tercera posició del Grup 
Primer de Primera B, amb 35 
punts. La primera part no va ser 
fàcil, tot i que el primer tant el 

van marcar els del Vallès Orien-
tal (0-1). Un gol de Miguelito, 
després d’una jugada de Marc, 
va posar l’empat al marcador. El 
2 a 1 va ser obra de Jiménez, des 
de 15 metres de la porteria. El 
tercer gol del Mausa, que va ser 
similar al primer, el va tornar a 
marcar Miguelito a passada de 
Marc, “qui va ser el jugador 
més destacat del partit i va 
fer el seu millor partit aquesta 
temporada”, va destacar Jaro. 
Precisament, va ser Marc qui 
va posar el 4 a 1 al marcador, 
tot i que la primera part va aca-
bar amb un 4 a 2. A la represa, 
el Mausa va patir una mica en 
veure que el Vall de Tenes arri-

bava a empatar a 4. Mario va 
aconseguir allunyar els fantas-
mes de la jornada anterior ficant 
el 5 a 4 i Carlitos va marcar el 6 
a 4, però el rival va arribar a fer 
un últim gol i posar el 6 a 5 final 
a l’electrònic. “Als tres últims 
minuts, el Vall de Tenes va ju-
gar amb porter-jugador, però 
no vam tenir cap problema 
per defensar-nos”, va expressar 
l’entrenador local.  
A la jornada anterior, el Mausa 
va perdre 3-2 a Pineda després 
de fer un partit “lamentable”, 
segons va dir l’entrenador. El 
conjunt va perdre l’oportunitat 
de col·locar-se segon i va passar 
a la quarta posició. La derrota 

es va gestar al primer temps en 
què els locals van jugar amb de-
terminació arribant al descans 
amb el resultat de 3 a 1. Al se-
gon temps, els homes de Jaro 

van millorar lleugerament però 
no van ser capaços de capgirar 
el marcador. “Vam jugar fatal, 
no vam saber crear ocasions 
de gol”, va dir el tècnic.

FUTBOL SALA. PRIMERA B

El Mausa arriba al tercer lloc 
en guanyar un rival directe 
Silvia Díaz  | Redacció

La UD Santa María manté 
el lideratge del Grup Disse-
tè de Tercera Territorial amb 
50 punts, a 4 de diferència del 
seu immediat perseguidor, el 
Chacarita. Al darrer partit que 
ha disputat el conjunt de Terra 
Nostra, els locals van vèncer per 
3 a 2 l’Esquerra de l’Eixample 
malgrat disposar només de 12 
homes, 3 d’ells lesionats. El par-
tit no va ser fàcil, ja que els visi-
tants es van avançar en el mar-
cador al minut 17, resultat amb 
el qual es va arribar al descans. 
Després d’uns canvis tàctics, 
Sergio (2) i Gil (1) van remuntar 
el resultat advers.  El Santa Ma-
ría té dues jornades de descans 

“per recuperar els lesionats i 
per agafar forces cara al tram 
final de temporada”, va dir el 
segon entrenador, Marc ‘Pitu’ 
Rodríguez. 

El Santa María manté el 
lideratge tot i les lesions 

FUTBOL. TERCERA TERRITORIAL

Sílvia Alquézar  | Redacció 

El Santa María segueix líder del Grup 17
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La UE Sant Joan, al grup Novè 
de Segona Territorial, s’ha si-
tuat a l’onzena posició del Grup 
Novè de Segona Territorial, 
amb 29 punts, després de cinc 
jornades consecutives sense 
perdre. Al darrer matx fora de 
casa, el 27 de febrer, els homes 
d’Osvaldo Leboso van guan-
yar el Cerdanyola, el cinquè 
classificat, per 0-1, amb un gol 
d’Ezequiel. “Aquesta victòria 
ens dóna impuls i ens permet 
quedar fora de la zona pe-
rillosa de la taula”, va dir el 
tècnic. A la jornada anterior, La 
Unió va vèncer el Martorelles 
per 4-2.

El Sant Joan consolida el bon joc 
amb cinc jornades sense perdre

FUTBOL. SEGONA TERRITORIAL

Sílvia Alquézar  | Redacció

Els jugadors del Sant Joan celebren un dels gols de les últimes jornades al camp del barri
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El Mausa ha pujat a la tercera posició i manté vives les esperances per lluitar per l’ascens
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Els locals tenen 12 victòries i 9 derrotes empatats amb 3 equips més al Grup Segon

La igualtat és el tret principal de 
la competició al Grup Segon de 
la Copa Catalunya. Així que-
da palès a la classificació, on el 
Valentine es troba a la setena 
posició amb 12 victòries i 9 de-
rrotes, empatat amb 3 equips 
més: l’Argentona, el Sant Josep 
de Girona B i el Minguella. Els 
equips poden guanyar o perdre 
amb qualsevol rival, ja sigui 
de la part alta o la part baixa. 
De fet, el Montcada va perdre 

el darrer matx disputat a casa 
contra el Vic –al desè lloc amb 
tres victòries menys que els lo-
cals– per 69 a 78. “Aquest re-
sultat ens retorna a la realitat, 
que és treballar dia a dia”, va 
manifestar el tècnic, Boris Bali-
brea, qui, no obstant, confia en 
què la salvació, “el nostre ob-
jectiu immediat”, no és difícil 
perquè “calculo que amb 15 
victòries ens mantindrem i 
en tenim 12; hem d’intentar, 
sobretot, guanyar a casa”, va 

indicar el tècnic, qui mira els 
pròxims enfrontaments, a pistes 
complicades, amb esperança. El 
Valentine visitarà en el pròxim 
partit la pista del Sant Josep de 
Badalona, el segon classificat i, a 
la jornada següent, s’enfrontarà 
al Premià, el cuer al pavelló Mi-
quel Poblet. 
La plantilla espera poder recu-
perar la bona ratxa abans del 
dia del Vic, on venien de guan-
yar el Palamós per 86 a 69 i el 
Castellar per 76 a 87.

Sílvia Alquézar  |  Redacció

BÀSQUET. COPA CATALUNYA

El Valentine ‘torna a la realitat’ 
en caure contra el Vic a casa

La Salle iste recupera la segona posició del Grup B de primera Catalana amb 22 punts

Després de 8 jornades sense per-
dre, La Salle masculí va caure 
el 26 de febrer, al pavelló Mi-
quel Poblet, contra el Bordils 
per només un gol de diferència 
(23 a 24), un resultat que, tot 
i no alterar la seva posició a la 
taula –La Salle continua sego-
na amb 27 punts, després del 
Banyoles, amb 30– va trencar 
la bona ratxa assolida fins ara. 
L’entrenador, Dídac de la Torre, 
opina que el conjunt va notar 
molt les baixes dels titulars Xavi 
Benítez i Albert Maresma, que 
a l’últim entrenament es van le-
sionar al canell i al peu. A més, 

Adrià Bonilla, per motius per-
sonals, tampoc no va poder as-
sistir-hi. “Reconec que no vam 
jugar bé, no vam saber atacar 
la seva defensa”, va indicar el 
tècnic. A pocs segons del final, el 
Bordils va fer el 23-24 definitiu, 
però en l’últim sospir La Salle 
va tenir l’empat, però el gol va 
arribar quan la botzina tocava i 
els àrbitres no van donar el gol 
per bo. 
El pròxim rival de La Salle és el 
líder, el Banyoles, que a la darre-
ra jornada va guanyar davant 
el Granollers. “Esperem fer un 
bon paper per no perdre posi-
cions”, ha destacat de la Torre.

Femení. La Salle Iste ha recupe-
rat la segona posició del Grup B 
a Primera Catalana, empatada 
amb 22 punts amb el Cornellà. 
El líder continua sent l’OAR Grà-
cia de Sabadell, amb 28 punts. 
Les montcadenques porten cinc 
jornades consecutives guanyant. 
Les noies d’Esperanza Hoyos 
van superar el Sant Joan Despí 
al pavelló Miquel Poblet per 21 
a 16 i, a la setmana següent, van 
superar el Tarragona per 20 a 
27. En ambdós enfrontaments, 
La Salle Iste ha guanyat amb 
autoritat i exhibint un bon ni-
vell de joc, tant en atac i com en 
defensa.

Silvia Díaz  |  Redacció

HANDBOL

La Salle masculí perd a la lliga 
després de vuit triomfs seguits  
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El Valentine es troba entre els equips capdavanters al Grup Segon de la Copa Catalunya
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Tot i la derrota contra el Bordils, La Salle encara depèn d’ella mateixa per jugar la fase d’ascens

La UE Montcada ha sumat les 
dues primeres victòries a la Di-
visió d’Honor del Campionat de 
Catalunya per equips, després 
de guanyar l’Ateneu Colón per 
3 a 7 i el Barcelona per 5’5 a 4’5 
i, a la quarta i cinquena ronda, 
respectivament. Els dos triomfs, 
sumat a les taules de la primera 
ronda, permeten el conjunt local 
aconseguir 2’5 punts a la classi-
ficació que els allunya de les tres 
posicions de descens. A la pròxi-
ma jornada, els montcadencs es 

desplaçaran a Barberà per en-
frontar-se a l’actual campió de la 
Copa Catalana. “Aquestes dues 
victòries ens estan donant mo-
ral i confiança per afrontar 
els propers compromisos”, 
ha manifestat Marc Narciso, un 
dels 10 jugadors que componen 
el primer equip del Montcada. 
Pel que fa al conjunt B, que juga 
a Primera Provincial, va vèncer 
l’Uga a la darrera jornada per 
4’5 a 3’5. A Tercera Provincial, 
el Montcada E va  perdre contra 
el Colmena per 0’5 a 3’5, l’equip 

B va vèncer el Badia B  per 0-4 i 
el C va superar l’ONCE C per 
1 a 3.

La UE Montcada agafa oxigen 
al Campionat català per equips

ESCACS

Sílvia Alquézar  | Redacció

> El Multiòpticas Isis es manté al tercer lloc
El Multiòpticas Isis A s’ha consolidat a la tercera posició de la Lliga Cata-
lana de korfbal, amb 11 punts, després de guanyar el Castellbisbal, un 
rival directe en la lluita pel play-off pel títol, per 16-14 en un dels millors 
partits jugat pels montcadencs. A la jornada anterior, els locals van cau-
re derrotats a casa contra el Vacarisses, el segon, per 14 a 17. El Multi-
òpticas visitarà el dia 5 la pista del Vallparadís, el líder amb 16 punts. A 
la foto, un moment del partit disputat contra el Vacarisses  | SA
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El conjunt E jugant contra el Colmena a casa
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Sílvia Alquézar | Redacció

FUTBOL SALA

El Can Cuiàs és el cinquè 
classificat al Grup Quart 
de Primera Divisió amb 
28 punts, empatat amb la 
Sínia i el San Lorenzo. Els 
montcadencs van guanyar 
el darrer matx jugat a casa 
contra el Lliçà d’Avall per 
3-2 gràcies a un gol aconse-
guit a falta de cinc minuts. 
Els golejadors locals van 
ser Iván (2) i Merino. “És 
una victòria important 

perquè tenim 5 jugadors 
lesionats”, ha explicat el 
tècnic, Matías Ruiz, qui ha 
lamentat que “la pista és 
molt dura i tenim moltes 
lesions de genoll i tur-
mell”. 
Després del partit, el club 
va organitzar un aperitiu 
per als dos equips de l’en-
titat –el sènior i l’aleví– i 
els aficionats. “Hi ha molt 
bon ambient”, ha indicat 
Ruiz.

Els locals lamenten que la pista de joc sigui dura 

El Can Cuiàs aguanta a 
dalt malgrat les lesions> El Mausa B és segon a 2 punts del líder

El conjunt sènior B de 
l’FS Mausa es troba a la 
segona posició del Grup 
Tercer de Segona Divisió, 
amb 36 punts, a tan sols 
2 de diferència respecte el 
líder. Al darrer matx jugat a 
casa, els locals van obtenir 
una important victòria en 
vèncer el Premià de Dalt 
B, el cinquè classificat, per 
5 gols a 4. D’altra banda, 
els montcadencs també van jugar davant la seva afició a la 
jornada següent, en què van vèncer el Mataró per 5 a 1 | SA  

> L’EF Montcada és a la zona tranquil·la
L’equip sènior de la secció de futbol sala de l’EF Montcada és 
al vuitè lloc del Grup Quart de Segona Divisió amb 21 punts, 
empatat amb el Can Calet i el Grups Arrahona. Al darrer matx 
va vèncer el Martorelles, l’antepenúltim, per 4-0 | SA
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> Dos triomfs seguits del B. Montseny
El B. Montseny-Club Escola de 
Bàsquet Can Sant Joan ha enca-
denat dues victòries consecuti-
ves a la competició del Grup Pri-
mer del Campionat de Catalunya 
sènior. Els locals van vèncer el 
Sinera, el cinquè a la taula, per 
només un punt de diferència (67 
a 68) i, en el seu desplaçament a 
la pista del Centelles, van guan-
yar amb més comoditat per 71 a 
84 al quart classificat  | SA 

> La Salle B es fa forta a la part alta
L’equip sènior masculí B de La Salle es troba a la tercera po-
sició del Grup B de Tercera Catalana, amb 19 punts, empatat 
amb el Sant Esteve Sesrovires i el Sant Andreu. Els locals, diri-
gits per Pere Arbona, van sumar els dos punts en joc en el seu 
desplaçament a Vilanova i la Geltrú, on van vèncer el rival per 
23 a 28. La Salle B rebrà la visita del Papiol, l’antepenúltim, en 
el pròxim matx al pavelló Miquel Poblet  | SA   
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BÀSQUET

El sènior A masculí de 
l’Elvira-La Salle ha baixat 
a la tercera posició al Grup 
Tercer del Campionat de 
Catalunya, després d’haver 
encandenat dues derrotes 
als dos últims desplaçaments 
fora de casa. L’equip local 

té 17 triomfs i 3 ensopega-
des, empatat amb el Col-
legi Cultural Badalona i el 
Martorelles. Als dos últims 
enfrontaments, l’Elvira va 
vèncer el Montigalà per 57 a 
55, però caure a Pallejà per 
74 a 59 | SA

L’Elvira A baixa al tercer 
lloc en perdre a domicili 
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L’Elvira-La Salle ha perdut el lideratge del Grup Tercer del torneig català
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El corredor júnior Aitor 
Martín, de la Joventut Atlè-
tica Montcada ( JAM), s’ha 
proclamat campió de Cata-
lunya a la prova dels 1.500 
metres en pista coberta. El 
campionat es va disputar el 
27 de febrer a les recentment 
inaugurades instal·lacions 
de Sabadell, que també aco-
lliran el 5 i el 6 de març el 
torneig estatal, on també 
prendrà part l’atleta local.

Cursa tàctica. Martín va 
recórrer la distància amb 
un registre de 4 minuts, 11 
segons i 88 centèsimes. El 
corredor montcadenc va fer 
una cursa molt intel·ligent, 
aguantant bé al mig del 
grup. Un canvi de ritme a 
falta d’una volta i mitja li 
va permetre deixar enrera 
la resta de participants, tra-
vessant la meta amb una di-
ferència còmoda. A la cursa 
també va participar Oualid 
Nassari, de la JAM, que va 
ser el vuitè. 

ATLETISME. PISTA COBERTA

El corredor de la JAM Aitor Martín, al mig, amb els altres dos atletes que van pujar al podi a la prova dels 1.500 metres

Sílvia Alquézar | Redacció

L’atleta de la JAM va recórrer la distància amb un registre de 4 minuts, 11 segons i 88 centèsimes

El júnior Aitor Martín es proclama 
campió de Catalunya en 1.500

La UE Montcada ha aconse-
guit uns resultats “satisfac-
toris” al Campionat Territo-
rial, que va finalitzar el 19 de 
febrer i durant sis jornades, 
s’ha disputat a diferents po-
blacions de la comarca. A la 
categoria sub-18, Francesc 
Escolà va quedar en sisè 
lloc, Guifré Salvat en el 17è 

i Marc Cañadas el 22è. En 
el grup sub-10, Arnau Jové 
va finalitzar en la novena 
posició i Sergi Pernia el 21è. 
En sub-12, Marc González 
va ser l’onzè, mentre que a 
la categoria sub-14 David 
de la Paz va acabar també 
en l’onzè lloc i Víctor Pérez 
el 15è. Respecte als sub-16, 
Joel Iglesias va ser el novè. 

La UE Montcada obté 
resultats positius

ESCACS. CAMPIONAT TERRITORIAL

Sílvia Alquézar | Redacció
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Alguns dels participants de la UE Montcada al Campionat territorial d’escacs

Les activitats extraescolars de 
l’escola Reixac, organitzades 
per l’AMPA, mouen cada 
setmana uns 120 alumnes.   
El centre oferta els esports 
més tradicionals com el fut-
bol sala –un equip benjamí 
i un altre aleví–, el bàsquet 
–amb un conjunt mixte amb 
infants de tercer, quart i sisè– 
i l’handbol, amb dos blocs 
que s’han creat aquest curs 
vinculats a La Salle. Els més 
petits participen a les dues 
propostes promogudes des 
de l’IME com la psicomotri-
citat per als infants entre P3 i 
P5 i el multiesport. A banda 
d’aquestes activitats, l’escola 
també ofereix dues activitats 
físiques vinculades al món 

artístic com el ball, a càrrec 
de professors de l’escola Eva 
Nieto, i el circ, impartit per 
l’Escola de l’Ateneu de Nou 
Barris de Barcelona. “Hem 

apostat per activitats de 
qualitat a preus molt asse-
quibles”, ha indicat el pre-
sident de l’AMPA, Manolo 
Guerrero. En horari extraes-

colar, el Reixac també oferta 
anglès a càrrec de l’acadèmia 
April i un curs de pintura 
impartit per l’artista montca-
denc Maese Pérez.

ESPORT ESCOLAR

Sílvia Alquézar | Montcada

Els alumnes fan bàsquet, futbol sala i handbol, a més d’altres propostes com el ball i el circ

El Reixac aposta per les activitats 
de qualitat en l’horari extraescolar

Dos infants de l’escola Reixac juguen a bàsquet en un entrenament a les instal·lacions del centre
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L’equip preinfantil i cadet 
A de l’AE Montserrat Miró 
s’han classificat per a la fase 
final de la Lliga Catalana, 
que es disputarà el 19 de 
març a Platja d’Aro. A la 
fase prèvia, feta a Terrassa, 
el preinfantil va guanyar el 
Barcelona (4-0), va perdre 
contra el Santa Eulàlia (4-1) 
i va vèncer el Sant Llorenç 
(10-0). Pel que fa al cadet A, 
va caure contra el Vallpara-
dís (3-2), però es va imposar 
al Sant Llorenç (6-5) i el ca-
det B del Miró (6-0). D’altra 
banda, l’infantil lluitarà per 
aconseguir una plaça per a 
la ronda final a la fase prèvia 
que serà el dia 12.
D’altra banda, l’institut 
Montserrat Miró ha aconse-

guit tres podis al campionat 
KIES Cerdanyola, organit-
zat per la Federació, el Con-
sell Esportiu del Vallès Oc-
cidental Sud i l’Ajuntament 
amfitrió. El Miró va ser 
primer i segon en cadet i se-
gon en infantil. A la trobada, 
també van participar alum-
nes dels centres La Ribera i 
La Ferreria.

El preinfantil i el cadet 
del Miró, a la fase final 

kORFBAL. LLIGA CATALANA

Sílvia Alquézar | Redacció

El pavelló Miquel Poblet 
acollirà el 12 de març la 
fase comarcal individual 
de gimnàstica rítmica per 
a les categories d’iniciació 
i promoció. La competició 
comptarà amb la participa-
ció de més d’una cinquante-
na de gimnastes de Barberà, 

Cerdanyola i Montcada, les 
quals –al voltant d’una vin-
tena– pertanyen al club de 
La Unió de Mas Rampinyo 
que, juntament amb l’IME, 
organitzen l’esdeveniment. 
Només passaran a la fase 
territorial les dues primeres 
de cada grup | SA

Montcada acull la fase 
comarcal individual

GIMNÀSTICA RÍTMICA  

El preinfantil jugarà la fase final
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>  Èxit de la primera 
edició de la duatló
La zona d’atletisme de la Ferreria va 
acollir el 19 de febrer la primera duatló 
escolar, organitzada per la JAM i l’IME. 
La prova, que constava d’una cursa a 
peu i una altra amb bicicleta, va comp-
tar amb la participació de més de 170 
infants d’entre 6 i 12 anys, la majoria 
de l’escola Mitja Costa  | PA
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L’equip infantil del Valen-
tine es troba en un període 
d’adaptació al nivell B-1, 
una categoria superior a la 
qual la plantilla va accedir  
a principi de gener. Pel que 
fa als resultats, no estan sent 
positius perquè han perdut 
els set partits que han dis-
putat fins ara. Malgrat tot, 
el tècnic, Francesc Xavier 
Resa, opina que el marca-
dor no és important i desta-
ca que està content perquè 
“l’equip treballa bé i crec 
que, de mica en mica, aga-
farà el ritme de la nova 
competició”. L’infantil està 
format per nois de 13 i 14 
anys de Montcada. A la pri-
mera fase de la temporada, 

al nivell B, el Valentine va 
acabar en tercera posició al 
Grup Setè amb 7 victòries i 
3 derrotes.

L’infantil s’adapta pas 
a pas al nou nivell

BÀSQUET. VALENTINE

Sílvia Alquézar | Redacció

L’equip cadet de l’FS 
Mausa es troba a 
l’antepenúltima posició de 
la Divisió d’Honor, amb 
13 punts, empatat amb 
l’Escola Pia i a dos de di-
ferència del cuer, el Bosco 
Rocafort. El conjunt de 
Juan Carlos Navarro lluita 
per mantenir la categoria, 
una salvació que, a falta 
de vuit partits perquè aca-

bi la competició, la té 5 
punts. “Ara comença la 
nostra lliga, perquè ens 
hem d’enfrontar amb els 
rivals directes”, ha indi-
cat el tècnic, qui conside-
ra que hi ha possibilitats 
d’aconseguir la permanèn-
cia. Als dos últims partits, 
el Mausa va perdre contra 
el Barça (9-1) i el Canet (2-
3), amb un gol a falta de 
30 segons per al final.

El cadet intenta sortir 
de la zona de descens

FUTBOL SALA. FS MAUSA

Sílvia Alquézar | Redacció
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El cadet del Mausa lluita per aconseguir la permanència a la Divisió d’Honor

Els petits de l’escola milloren 
la seva psicomotricitat jugant

L’EF Montcada té una esco-
la formada per una quinze-
na d’infants entre 3 i 5 anys. 
Els petits entrenen dos dies 
a la setmana a l’estadi de la 
Ferreria i el principal objec-
tiu és que s’ho passin bé. 
“No els puc dir què és un 
córner, per exemple, per-
què la majoria no sap ni 
córrer. Ens dediquem a 
fer jocs, sobretot amb pilo-
tes”, explica una de les en-
trenadores, Laura Guzmán, 
qui assegura que, malgrat 
ser tan petits, han millorat 
molt. “L’important és que 
facin un esport i, com ens 
diuen els pares, que es can-
sin”, comenta la tècnica.

Juvenil. L’EF Montcada va 
guanyar a Sentmenat per 
1-2 en un matx en què el 
conjunt de Manolo Jiménez 
va partir més del compte 

amb un joc poc fluid i ple 
d’imprecisions. Els mont-
cadencs es van avançar en 
el primer temps amb un 
gol que va arribar en una 
ocasió esporàdica. A la re-
presa, l’equip local va igua-
lar el marcador als primers 
minuts, agreujant l’estat de 
nervis i les presses que ja es 

van viure al primer període. 
A partir d’aquí, el matx es 
va trencar. El tècnic va fer 
alguns canvis per intentar 
que reaccionés la plantilla 
i, al minut 80, va arribar el 
gol de la victòria. El juvenil 
segueix líder del Grup 25 
de Segona Divisió amb 43 
punts en 16 partits. 

Sílvia Alquézar | Redacció

FUTBOL. EF MONTCADA

El juvenil es manté al lideratge al Grup 25 de Segona Divisió amb 43 punts 

El conjunt cadet del Club 
Escola de Bàsquet Can 
Sant Joan es manté primer 
imbatut al Grup Tercer 
del Nivell B-1 amb set vic-
tòries. Els montcadencs, 
que estan fent una gran 
temporada, han guanyat 
els dos últims partits que 
han disputat. L’equip va 
vèncer l’ABB Bufala 1 –el 
sisè amb 3 triomfs– per 70 
a 40 i va superar el Canet, 
el cuer, per un resultat 
més ajustat, 50 a 58. El 
Can Sant Joan jugarà el 5 
de març un partit molt im-
portant, ja que visitarà la 
pista del segon classificat, 
el Sant Jordi, que es troba 
amb sis triomfs i només 
una derrota a la taula  | SA

BÀSQUET

El cadet Can 
St. Joan, líder 
imbatut
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L’equip juvenil del CD 
Montcada ha reduït a tan 
sol un punt la diferència 
respecte el primer classifi-
cat del Grup Setè de Prime-
ra Divisió. Els verds, entre-
nats per Íñigo Irisarri, són 
els segons amb 46 punts, 
darrera del Parets, que a 
l’última jornada va caure 
derrotat contra el Mollet, 
el tercer classificat amb 

45 punts, per 0-2. Per la 
seva banda, els locals con-
tinuen fent els seus deures 
i no fallen, amb dues no-
ves victòries que els man-
tenen com un dels ferms 
candidats a assolir l’ascens 
de categoria. El conjunt 
montcadenc va vèncer el 
Caldes de Montbui per 0-5 
i va superar el Sant Celoni 
per 1-0 a l’estadi de la Fe-
rreria. 

El juvenil se situa a tan 
sols un punt del líder

FUTBOL JUVENIL. CD MONTCADA

Sílvia Alquézar | Redacció

El CD Montcada ha retallat les diferències amb el primer, que ja el té a 1 punt

L’equip cadet de La Salle 
ha encadenat, per primer 
cop aquesta temporada, 
dos partits consecutius 
sense perdre. Els locals 
van empatar a 25 a casa 
contra el Molins de Rei i 
van superar el Sant Joan 
Despí a domicili per 22 a 
23. Malgrat tot, els mont-
cadencs continuen a la cua 
de la classificació de Prime-

ra Catalana, amb 7 punts, 
a un de diferència dels 
seus rivals més directes. 
Precisament als pròxims 
partits, els montcadencs 
s’enfrontaran davant del 
Bordils, l’antepenúltim de 
la taula amb 8 punts, a do-
micili. Una setmana més 
tard, el cadet de La Salle 
rebrà la visita del Tortosa, 
el vuitè classificat amb 9 
punts.

El cadet encadena dos 
partits sense perdre

HANDBOL. CH LA SALLE

Sílvia Alquézar | Redacció

L’equip cadet de La Salle treballa per sortir de la cua de la classificació 

>  El mini de l’Elvira 
treballa intensament 
L’equip mini de l’Elvira-La Salle treballa 
molt dur per adaptar-se al nou nivell, el 
C-2 on, fins ara, no han guanyat cap 
partit. A la fase prèvia, els montca-
dencs van acabar al quart lloc | SA 

La tècnica L. Guzmán amb els petits de l’escola durant un dels entrenaments
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L’infantil juga al nivell B-1de Promoció
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Miguel Franco
Respecte i humilitat.  Amb només 15 anys, Miguel Franco es va convertir al 1985 en el cinturó 
negre més jove d’Espanya de kyokushinkai, una de les moltes modalitats de karate. La seva trajectòria 
esportiva s’ha forjat al Club Shi-kan Montcada, arribant a ser en l’actualitat el director tècnic de l’entitat 
local, pionera d’aquest esport en el nostre país. El karateca també s’ha convertit en un dels noms més 
rellevants a Catalunya en la seva especialitat i, des de fa cinc anys, és el seleccionador català a les ca-
tegories sènior, júnior i sots-21 de combat. Abans d’aquesta faceta d’entrenador, Franco va ser campió 
de Catalunya cinc vegades consecutives –entre el 1983 i el 1986–, tant en combat com en tècnica. 
La Federació Catalana ha volgut treure el màxim profit dels seus coneixements i, avui dia, imparteix 
classes als futurs monitors de karate sobre com ensenyar als més petits aquesta art marcial, “que fuig 
de l’agressivitat”, en paraules seves.

“El karate permet canalitzar 
l’energia física i emocional” 
Com s’arriba a ser mestre de ka-
rate?
Amb molt esforç i dedicació. Per 
arribar al cinquè DAN, que ja et 
dóna la categoria de mestre, he en-
trenat intensament durant 30 anys. 
Qui m’ho havia de dir! Si em vaig en-
dinsar en aquest esport de rebot.
De rebot? I com és això?
Sí. Jo jugava a futbol i, per cert, no 
ho feia gens malament. Però, el 
meu oncle, José Rodríguez, que ha-
via obert el gimnàs Shi-kan, em va 
dir que m’apuntés. Ho vaig provar i 
em va impregnar tant que vaig deci-
dir dedicar-m’hi.
Quins records té del dia que es va 
convertir en el cinturó negre més 
jove d’Espanya?
Encara ho recordo amb molta emo-
ció perquè em vaig haver d’enfrontar 
a karateques que em triplicaven 
l’edat. Però jo tenia molta confiança 
en mi mateix i m’havia preparat per 
fer un bon paper a les proves.

Després dels èxits esportius, va 
deixar el tatami per transmetre els 
seus coneixements als petits. Què 
es pot aprendre amb el karate?
La filosofia del karate, com qualse-
vol altra art marcial, es basa en el 
respecte, la companyonia i l’esperit 
de superació i sacrifici. No és un 
esport violent, tot al contrari, ser-
veix per canalitzar l’energia a nivell 
físic i emocional. La seva pràctica et 
permet tenir el control de tu mateix 
i saber actuar davant les diferents 
situacions de la vida.
L’han atracat alguna vegada?
Sí, més d’una.
I com s’ha defensat?
He utilitzat els meus coneixements i, 
amb un parell de claus, han quedat 
ko o han sortit cames ajudeu-me. 
Una altra vegada vaig poder convèn-
cer l’atracador dient-li que això que 
feia estava malament i va marxar. 
L’únic cop que m’han robat va ser 
una bici quan tenia uns 8 anys.

Parlant de defensa personal. El 
dia 12, dins dels actes del Dia de 
la Dona, el Shi-kan i l’IME faran 
diverses sessions adreçades a les 
dones al pavelló Miquel Poblet. En 
què consistiran? 
Donarem els recursos per saber 
com actuar davant una situació 
de perill, com protegir-se, com de-
manar socors o com deixar grogui 
l’assaltant... 

També ensenyarem que a la bos-
sa portem una gran quantitat 
d’objectes que poden ser útils per 
defensar-nos. En definitiva, donar 
unes pautes per tenir confiança en 

nosaltres mateixos.
Quantes persones estan vincula-
des aquest curs al Shi-kan?
Moltes! A les instal·lacions del pave-
lló Miquel Poblet entrenen cada set-
mana 150 persones, entre infants i 
adults. Després també fem classes 
a algunes escoles de Montcada i de 
poblacions del voltant. En total, en 
són 20. M’agradaria destacar que 
totes les sessions les imparteixen 
monitors titulats i que un 20% dels 
nostres alumnes s’enganxa al kara-
te i continua preparant-se fins a ser 
cinturó negre.
Quants cinturons negres té el Shi-
kan avui dia?
Una trentena, que competeix a ni-
vell d’elit a Catalunya. 
Tenen fusta de campions?
El Shi-kan compta amb una bona ge-
neració d’esportistes, és la nostra gran 
il·lusió. Treballen molt dur, sobretot 
quan s’acosten els campionats impor-
tants a nivell estatal i internacional.

Quin són els objectius del Shi-kan 
a mig termini?
Seguir creixent en la mateixa línia: 
d’una banda, a les escoles, i d’altra, 
en la competició d’alt nivell. Ens 
agradaria poder aconseguir nous 
títols d’Europa i del Món com van 
fer al seu dia Àngels Castillo, David 
Bermejo, Marc Rodríguez i Marta 
García, entre d’altres.
I els seus reptes personals?
Seguir treballant per formar nous 
esportistes. A les classes que im-
parteixo a la Federació, sóc el res-
ponsable de transmetre als futurs 
entrenadors com tractar els més 
petits. Sempre els dic que s’ha de 
fer amb afecte perquè és molt im-
portant que el nen o la nena se sen-
ti orgullós del que està fent.
Vostè ho aconsegueix al seu club?
Creiem que sí. Intentem inculcar 
als més petits que han de fugir de 
l’agressivitat i que han de ser res-
pectuosos i humils. 

“El dia 12 farem unes 
sessions de defensa 
personal adreçades a 
les dones al pavelló 
Miquel Poblet ” 

mestre de karate

A títol personal
SÍLVIA ALqUézAR
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